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Cumhurbaşkanı Erdoğan, Kırgızistan Cumhurbaşkanı 
Caparov’u resmi törenle karşıladı
Президент Эрдоган встретил президента 
Кыргызстана Жапарова официальной церемониейCumhurbaşkanı Erdoğan ve 
Kırgızistan Cumhurbaşkanı 
Caparov'un tören alanındaki 
yerlerini almalarının ardından, 
iki ülke milli marşları çalındı, 
21 pare top atışı 
yapıldı.Kırgızistan 
Cumhurbaşkanı Caparov, 
Muhafız Alayı Tören Kıtası'nı 
"merhaba asker" diyerek 
selamladı.
Törende, tarihte kurulan 16 
Türk devletini temsil eden 
bayraklar ve askerler de yer 
aldı.

После того, как президент 
Турции Эрдоган и президент 
Кыргызстана Жапаров 
заняли свои места в зоне 
церемонии, прозвучали 
государственные гимны двух 
стран и был произведен 21 
артиллерийский 
выстрел.Жапаров 
поприветствовал строй 
Почетного караула на 
турецком: «Мерхаба аскер». 
У Комплекса были вывешены 
16 флагов – по числу 
тюркских государств, 
существовавших в течение 
истории. Sayfa 2 / Page 3

Filistinli muhalif Nizar 
Benat, Filistin 
makamlarınca gözaltına 
alınmasının ardından 
hayatını kaybetti
Filistinli bağımsız muhalif Nizar Benat, 
Filistin güvenlik güçleri tarafından 
gözaltına alınmasından kısa bir süre sonra 
hayatını kaybetti.

Палестинский 
диссидент Низар Бенат 
скончался после 
задержания 
палестинскими 
властями
Независимый палестинский диссидент 
Низар Бенат скончался вскоре после 
задержания палестинскими силами 
безопасности.

Azerbaycan ordusunun 103. kuruluş 
yıl dönümü kutlanıyor

Azerbaycan'da, 
Silahlı Kuvvetler 
Günü ve 
Azerbaycan 
ordusunun 103. 
kuruluş yıl 
dönümü 
kutlanıyor.

В Азербайджане отмечают День Вооруженных Сил и 103-
ю годовщину создания азербайджанской армии.

Отмечается 103-я годовщина создания 
азербайджанской армии

BM'den sığınmacılara 
ev sahipliği 
yapan Türkiye ve diğer 
ülkelere daha fazla 
destek çağrısı
Birleşmiş Milletler Uluslararası Göç 
Örgütü Direktörü Antonio Vitorino, en 
çok sığınmacıya ev sahipliği yapan 
Türkiye gibi ülkeler için "daha fazla 
dayanışma ve sorumluluk paylaşımı" 
çağrısı yaptı.

ООН призывает оказать 
дополнительную 
поддержку Турции и 
другим странам, 
принимающим беженцев
Антонио Виторино, директор 
Международной организации ООН по 
миграции, призвал к «большей 
солидарности и разделению 
ответственности» для таких стран, как 
Турция, где проживает 
большинство просителей убежища.
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Putin, Avrupa'ya zeytin dalı uzattı
Putin, "Rusya, Avrupa ile 
kapsamlı bir ortaklığın yeniden 
kurulmasından yana. Karşılıklı 
çıkarlarımıza yönelik birçok 
konu var" ifadelerini kullandı.

Путин протянул оливковую ветвь Европе
«Россия выступает за восстановление всеобъемлющего 
партнерства с Европой. Есть много вопросов, 
представляющих взаимный интерес», - сказал Путин.

KKTC Cumhurbaşkanlığı: AB Konseyi Liderler Zirvesi'nin 
sonuç bildirgesinde kabul edilemez ifadelere yer verilmiştir
KKTC Cumhurbaşkanlığı, AB Konseyi Haziran 2021 Liderler Zirvesi'nin sonuç bildirgesinde 
KKTC'yi ilgilendiren ve kabul edilemez ifadelere yer verildiğini bildirdi.    

Председательство в ТРСК: 
недопустимые заявления  
включены в итоговую 
декларацию саммита 
лидеров Совета ЕС

Председательство ТРСК заявило, что итоговая декларация 
июньского 2021 года Саммита лидеров Европейского совета 
содержит заявления, касающиеся ТРСК и неприемлемые.

Kırgız Cumhurbaşkanı 
SADIR
CAPAROVDAN, 
İş İnsanlarını 
heyecanlandıran sözü 
dikkat çekti!
“Tüm bakanlarıma talimat verdim, 
eskiden iş adamları sizin peşinizden 
koşuyordu şimdi sizler iş adamlarının 
peşinden koşacaksınız”

Слова президента 
Кыргызской 
Республики САДЫРА 
ЖАПАРОВА, 
взволновавшие 
бизнесменов, 
привлекли большое 
внимание!
“Я поручил всем своим министрам, раньше 
бизнесмены бегали за вами, теперь вы будете 
бегать за бизнесменами”
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ANKARA(Sivil İnisiyatif)Zeliha 
Sorkunlu / Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
Kırgızistan Cumhurbaşkanı Caparov'u 
Cumhurbaşkanlığı Külliyesi’nin giriş 
kapısında karşıladı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan ve Kırgızistan 
Cumhurbaşkanı Caparov'un tören 
alanındaki yerlerini almalarının 
ardından, iki ülke milli marşları çalındı, 
21 pare top atışı yapıldı.Kırgızistan 
Cumhurbaşkanı Caparov, Muhafız 
Alayı Tören Kıtası'nı "merhaba asker" 
diyerek selamladı.
Törende, tarihte kurulan 16 Türk 
devletini temsil eden bayraklar ve 
askerler de yer aldı.

Daha sonra birbirlerine heyetlerini 
takdim eden Cumhurbaşkanı Erdoğan 
ve Kırgızistan Cumhurbaşkanı Caparov, 
merdivenlerde Türkiye ve Kırgızistan 
bayrakları önünde gazetecilere poz 
verdi.

Törene, Cumhurbaşkanı Yardımcısı 
Fuat Oktay, Dışişleri Bakanı Mevlüt 
Çavuşoğlu, Hazine ve Maliye Bakanı 
Lütfi Elvan, Kültür ve Turizm Bakanı 
Mehmet Nuri Ersoy ve Ticaret Bakanı 
Mehmet Muş ile Cumhurbaşkanlığı 
İletişim Başkanı Fahrettin Altun ve 
Cumhurbaşkanlığı Sözcüsü İbrahim 
Kalın da katıldı.

Törenin ardından Cumhurbaşkanı 
Erdoğan ve Kırgızistan Cumhurbaşkanı 
Caparov baş başa görüşmeye geçti. Baş 
başa görüşme sonrası Cumhurbaşkanı 
Erdoğan ile Kırgızistan Cumhurbaşkanı 
Caparov, Yüksek Düzeyli Stratejik 
Konsey Oturumu'na da başkanlık etti.

Cumhurbaşkanı Erdoğan: 
“Kırgızistan’la maziden atiye uzanan 
kardeşlik bağlarımızı daha da 
güçlendirerek devam ettireceğiz”

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 
“Kırgızistan'la maziden atiye uzanan 
kardeşlik bağlarımızı inşallah daha da 
güçlenrek devam ettireceğiz.” dedi. 
Cumhurbaşkanı Erdoğan ve Kırgızistan 
Cumhurbaşkanı Sadır Caparov'un, 
Cumhurbaşkanlığı Külliyesi'nde 
gerçekleştirdiği baş başa ve heyetler 
arası görüşmelerin ardından iki ülke 
arasında anlaşmalar imzalandı.

İmza töreninin ardından konuşan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, bugün 
kardeş ve stratejik ortak Kırgız 
Cumhuriyeti ile Yüksek Düzeyli 
Stratejik İşbirliği Konseyi'nin 5. 
toplantısını gerçekleştirdiklerini 
belirtti. Kırgız Cumhuriyeti'nin 
bağımsızlığının 30. yılını tebrik eden 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, 30 yıl önce 
Kırgız Cumhuriyeti'nin bağımsızlığını 
ilk tanıyan ülkenin Türkiye olduğunu 
hatırlattı.

Bu yıl aynı zamanda ilişkilerin stratejik 
ortaklık seviyesine yükseltilmesinin 10. 
yıl dönümü olduğunu anımsatan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şunları 
kaydetti: "Kırgızistan'la maziden atiye 
uzanan kardeşlik bağlarımızı inşallah 
daha da güçlendirerek devam 
ettireceğiz. Sayın Cumhurbaşkanı ile 
yaptığımız görüşmelerde bu irademizi 
bir kez daha teyit ettik. FETÖ başta 
olmak üzere terör örgütleri ile 
mücadeleden bölgesel işbirliği 
konularına kadar gündemimizdeki 
tüm konuları ele aldık.

FETÖ'nün her iki ülke için de milli 
güvenlik tehdidi oluşturduğu 
konusunda aziz kardeşimle hemfikiriz. 
Son dönemde yaşanan hadiseler 
FETÖ'nün kanlı, karanlık ve çirkin 
yüzünü bir kez daha gözler önüne 
sermiştir. İnşallah omuz omuza 
vererek, bu tehdidin üstesinden 
beraberce geleceğiz. 

Sayın Cumhurbaşkanına, Türkiye'nin 
Kırgız halkına ve devletine olan 
desteğini bir kez daha ifade ettim. 
Siyasi istikrar yolunda attıkları her 
adımda Kırgız Cumhuriyeti'nin 
yanında olmaya devam 
edeceğiz."Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
Kırgızistan'da 11 Nisan'da yapılan 
anayasa referandumunun bir dönüm 
noktası olduğunu belirterek, bu 
referandumla Kırgız halkının yönetim 
sistemi olarak "cumhurbaşkanlığı 
hükümet sistemini" tercih ettiğini 
söyledi.

Yeni sistemin Kırgızistan'a ve halkına 
hayırlı olmasını temenni eden 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, yeni 
sistemin getirdiği yeni imkanlarla 
Kırgızistan'ın hedeflerine daha hızlı yol 
alacağına inandığını dile getirdi.

"Türkiye, her türlü desteği vermeyi 
sürdürecek"

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türkiye'nin 
bu süreçte tecrübelerini paylaşmayı, 
Kırgızistan'a her türlü desteği vermeyi 
sürdüreceğini vurguladı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, nisan ayı 
sonunda Kırgızistan-Tacikistan 
sınırında bazı müessif olayların 
meydana geldiğini belirterek, "İki 
kardeş ülke arasında yaşanan bu olay, 
bizleri de doğrusu derinden üzdü. 
Hayatını kaybeden tüm kardeşlerimize 
bu vesileyle Allah'tan rahmet, 
yakınlarına başsağlığı ve sabr-ı cemil 
niyaz ediyorum." dedi.

Her iki ülkenin de soğukkanlı 
yaklaşımlarıyla meselenin kısa sürede 
yatıştırılmasının en büyük teselli 
olduğunu belirten Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, bu sorunun, iki komşu ülke 
arasında barışçıl yollarla çözümünü 
temenni etiklerini söyledi.

Görüşmelerde, ticari ilişkileri de 
ayrıntılı şekilde gözden geçirdiklerini 
aktaran Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
şöyle konuştu:
"Halen 507 milyon dolar düzeyindeki 
ticaret hacmimizde geçtiğimiz yıl 
salgına rağmen hamdolsun önemli bir 
düşüş yaşanmadı. 

Ancak potansiyelimizin çok daha yüksek 
olduğu da aşikardır ve taraflar olarak 1 
milyar dolarlık ticaret hedefimize 
ulaşmak için gayretlerimizi artıracağız. 
Ulaştırma, sağlık, madencilik, enerji, 
turizm, eğitim, kültür, kalkınma 
yardımları gibi alanlarda iş birliğimizi 
nasıl derinleştirebileceğimiz konusunda 
görüş alışverişinde bulunduk.
Aldığımız kararlar ve az önce imzalanan 
metinlerle stratejik ortaklığımızın ahdi 
zeminini kuvvetlendirdik. Yüksek 
Düzeyli Stratejik İşbirliği Konseyi 5. 
toplantısı sonuçlarına ilişkin ortak 
bildirimizde de bir sonraki konsey 
toplantımıza kadar geçecek sürede 
atacağımız adımlara ilişkin yol 
haritamızı belirlemiş olduk. Karşılıklı 
yatırımlarımızın geliştirilmesi 
konusunda değerli kardeşimle aynı 
hissiyatı paylaşmaktan memnuniyet 
duyuyorum."

"İlişkiler her alanda çok daha ileriye 
taşınacak"

El birliği içinde Türkiye-Kırgızistan 
ilişkilerinin her alanda çok daha ileriye 
taşınacağına inandığının altını çizen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Attığımız 
adımlarda inşallah Türkiye-Kırgızistan 
arasındaki uçak seferlerini de 28 frekans 
artırmak suretiyle bu gidiş-gelişler çok 
daha farklı olacak, çok daha sık olacak. 
Ve böylece Türkiye'den Kırgızistan'a, 
Kırgızistan'dan da Türkiye'ye gelişler 
daha da artmış olacak." dedi. 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Manas 
Üniversitesi ile alakalı atılacak adımlarda 
da ciddi manada bir dayanışmanın 
olması kararına vardıklarını ifade ederek, 
konsey toplantının hayırlara vesile 
olmasını diledi.
Konuşmaların ardından Cumhurbaşkanı 
Erdoğan ve Caparov fotoğraf çektirdi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Kırgızistan Cumhurbaşkanı Caparov’u resmi 
törenle karşıladı
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, resmi ziyarette 
bulunmak üzere Türkiye'ye gelen Kırgızistan Cumhurbaşkanı 
Sadır Caparov'u resmi törenle karşıladı.

Haziran 2021  
SİVİL İNİSİYATİF
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Мы обменялись мнениями о том, как 
мы можем углубить наше 
сотрудничество в таких областях, как 
транспорт, здравоохранение, 
горнодобывающая промышленность, 
энергетика, туризм, образование, 
культура и помощь в развитии.

Мы укрепили договорную основу 
нашего стратегического партнерства 
принятыми решениями и только что 
подписанными текстами. 

В нашем совместном заявлении по 
итогам 5-го заседания Совета 
стратегического сотрудничества 
высокого уровня мы определили 
нашу дорожную карту шагов, 
которые мы предпримем до 
следующего заседания Совета. 
Мне приятно разделить схожее 
мнение с моим дорогим братом по 
поводу развития наших взаимных 
инвестиций. 

"Отношения будут развиваться во 
всех сферах"

Президент Турции Реджеп Тайип 
Эрдоган подчеркнул, что он считает, 
что отношения между Турцией и 
Кыргызстаном будут развиваться во 
всех сферах сотрудничества, и сказал: 
"Что касается предпринятых нами 
шагов, я надеюсь, что, увеличив 
количество рейсов между Турцией и 
Кыргызстаном на 28 частот, эти 
рейсы туда и обратно будут 
значительно другими, гораздо более 
частыми. Таким образом, полеты из 
Турции в Кыргызстан и из 
Кыргызстана в Турцию увеличится 
еще больше”.

Также отметив, что стороны решили 
проявить серьезную солидарность в 
шагах, которые необходимо 
предпринять в отношении 
Кыргызско-Турецкого Университета 
Манас, президент Эрдоган пожелал, 
чтобы результаты заседания Совета 
были полезными и эффективными. 
После выступлений президент 
Эрдоган и президент Жапаров 
сфотографировались.

На каждом шагу к политической 
стабильности мы будем рядом с 
Кыргызстаном”.

Подчеркнув, что конституционный 
референдум, проведенный в 
Кыргызстане 11 апреля, стал 
поворотным моментом, президент 
Эрдоган сказал, что на этом 
референдуме кыргызский народ 
предпочел «президентскую систему 
правления». Пожелав, чтобы новая 
система принесла пользу 
Кыргызстану и его народу, президент 
Эрдоган выразил уверенность в том, 
что Кыргызстан будет развиваться 
быстрее с новыми возможностями, 
открытыми этой системой.

"Турция продолжит оказывать 
всевозможную поддержку"
Президент Эрдоган подчеркнул, что в 
этом процессе Турция будет 
продолжать делиться своим опытом 
и оказывать Кыргызстану 
всевозможную поддержку.

Отметив, что в конце апреля на 
границе Кыргызстана и 
Таджикистана произошли печальные 
события, президент Эрдоган сказал: 
"Это противостояние, возникшее 
между двумя братскими народами, 
опечалило и нас. Пользуясь случаем, 
выражаю соболезнования семьям 
погибших. Мы приветствуем то, что 
обе республики проявили 
сдержанность при решении этого 
вопроса. Надеемся, что и впредь оба 
государства будут решать спорные 
вопросы мирным путем”.

Сообщив, что в ходе встреч они 
также детально рассмотрели 
торговые отношения, президент 
Эрдоган заявил:"К счастью, несмотря 
на прошлогоднюю эпидемию, объем 
нашей торговли, который все еще 
находится на уровне 507 миллионов 
долларов, существенно не снизился. 
Однако очевидно, что наш потенциал 
намного выше, и мы будем 
наращивать наши усилия для 
достижения нашей цели торговли в 1 
миллиард долларов. 

Вслед за встречами, проведенными 
президентом Эрдоганом и президентом 
Кыргызстана Садыром Жапаровым в 
Президентском комплексе, между двумя 
странами были подписаны соглашения.

Выступая после церемонии 
подписания, президент Эрдоган 
заявил, что сегодня они провели 5-е 
заседание Совета стратегического 
сотрудничества высокого уровня с 
братским и стратегическим 
партнером Кыргызской Республикой.

Поздравив с 30-летием 
независимости Кыргызской 
Республики, президент Эрдоган 
напомнил, что Турция была первой 
страной, признавшей независимость 
Кыргызской Республики 30 лет назад.

Отметив, что в этом году также 
исполняется 10 лет с момента 
поднятия отношений на уровень 
стратегического партнерства, 
президент Эрдоган сказал:
"Мы продолжим укреплять наши 
братские узы с Кыргызстаном, 
существующие испокон веков. На 
встрече мы с господином 
Президентом еще раз подтвердили 
нашу волю. Были обсуждены 
вопросы борьбы с 
террористическими организациями, 
в том числе с FETO. 

Мы солидарны с моим дорогим 
братом, что FETO представляет 
угрозу национальной безопасности 
обеих стран. Последние 
политические проблемы обнажили 
темное, кровавое и грязное «лицо» 
FETO. Даст Аллах, мы вместе, бок о 
бок, преодолеем это, поддерживая 
друг друга. 
Я еще раз заверил уважаемого 
президента в том, что Турция 
поддерживает кыргызский народ и 
власти страны. 

Анкара (Гражданская инициатива) 
Зелиха СОРКУНЛУ/ Президент 
Эрдоган встретил президента 
Кыргызстана Жапарова у парадного 
входа в Президентский комплекс.
После того, как президент Турции 
Эрдоган и президент Кыргызстана 
Жапаров заняли свои места в зоне 
церемонии, прозвучали 
государственные гимны двух стран и 
был произведен 21 артиллерийский 
выстрел.Жапаров поприветствовал 
строй Почетного караула на 
турецком: «Мерхаба аскер». 

У Комплекса были вывешены 16 
флагов – по числу тюркских 
государств, существовавших в 
течение истории. 

Главы государств представили членов 
своих официальных делегаций и 
совместно сфотографировались на 
фоне государственных флагов. На 
церемонии также присутствовали 
вице-президент Фуат Октай, министр 
иностранных дел Мевлют Чавушоглу, 
министр финансов и казначейства 
Лютфи Эльван, министр культуры и 
туризма Мехмет Нури Эрсой и 
министр торговли Мехмет Муш, 
глава Управления по связям с 
общественностью президента 
Фахреттин Алтун и пресс-секретарь 
президента Ибрагим Калын.

В завершение церемонии 
официальной встречи Садыр 
Жапаров и Реджеп Тайип Эрдоган 
перешли в офис Президента Турции 
для проведения переговоров в 
формате тет-а-тет, а затем 
председательствовали на заседании 
Стратегического совета высокого 
уровня.
Президент Эрдоган: “Мы 
продолжим укреплять наши 
братские узы с Кыргызстаном, 
существующие испокон веков”

Президент Реджеп Тайип Эрдоган встретил прибывшего с 
официальным визитом президента Кыргызстана Садыра 
Жапарова торжественной церемонией.

Президент Эрдоган встретил президента Кыргызстана Жапарова 
официальной церемонией
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Sovyetler’in Afganistan’dan 
çekilmesinden sonra değişik ırk ve 
aşiretlere mensup özgürlük savaşçısı 
guruplar arasında bu defa iktidar 
çatışmaları başladı. 

Türkiye’nin de örtülü olarak müdahil 
olduğu uzun müzakereler sonunda 
Afganistan’da Prof. Dr. Burhanettin 
Rabbani başkanlığında bir hükümet 
teşkil edildi. 

Burhanettin Rabbani yabancı askeri 
unsurların Afganistan’dan çekilmesini, 
Afganistan’da Türk askerinden başka bir 
askeri unsur görmek istemediğini ilan 
edince suikastla katledildi.

Afganistan’da tekrar iç çatışma başlatıldı. 
Bu iç çatışmalarda Şiici İran 
Gladyosunun da önemli etkisi oldu. 

Şunu da belirtmekte fayda var; Suud 
Krallığı desteğiyle Talebe kavramından 
türetilerek Taliban örgütü ihdas edildi. 
ABD’deki Dünya Ticaret Merkezi’ne 
saldırı yapıldığı günlerde Taliban’ın 
ABD’de temsilciliği bulunmaktaydı. 
Suudlar’ın ve ABD’nin etkisiyle Taliban, 
Afganistan’da etkin hale getirildi.

Afganistan’ın doğan zenginliklerini gasp 
etmekte olan enerji şirketlerinden de 
Taliban’a %5 hisse verildi. Özetleyecek 
olursak Taliban denen unsurun ne Afgan 
halkının izzeti, ne İslam hassasiyeti ne de 
bağımsız bir Afganistan’ın inşası gibi bir 
derdi vardı. Taliban’ın, ABD kaynaklı 
sapık, psikopat ve sosyopat kiralık 
katillerinden ( Black Water ) herhangi 
bir farkı yoktur. Nihayetinde millet 
olmayı başaramamış bütün halkların 
başına gelecek olan nihai kader; 
kendilerinden gibi görünen kukla bir 
yapının emri altına girmek mecburiyeti 
mazlum Afgan halkının da başına 
gelmiştir.

Zaman içerisinde Pakistan’ın açık, 
Türkiye’nin örtülü müdahaleleriyle 
Taliban dağıldı ve güç kaybetti. Bu defa 
Taliban’ın içerisinden Suud Krallığı ve 
ABD ortak yapımı El-Kaide sahneye 
çıktı. ABD, Afganistan’da umduğu 
hâkimiyeti gerçekleştiremedi. ABD’nin 
kiralık canileri Afganistan çeşitli 
direnişçi grupları karşısında 
tutunamıyordu. 

Askeri literatüre geçmiş olan bir doktrin 
olan ABD’nin kara savaşlarında zayıf 
olduğu gerçeği bir kez daha ortaya 
çıkıyor, hava bombalaması dışında askeri 
bir taarruz kabiliyetinin olmadığı bir kez 
daha tescillenmiş oluyordu. 

Nihayetinde sivilleri bombalamak 
suretiyle yapılan katilayamlar, dünya 
kamuoyunda skandal olarak algılanarak 
ayyuka çıkmıştı. 

Sonuçta ABD’de Sovyetler gibi 
Afganistan’dan çekilmeye mecbur kaldı.

 Şimdi sorulması gereken soru şudur; 
Türkiye’de Afganistan’dan çekilsin mi 
yoksa Afganistan’da kalsın mı? 

Bu soruya cevap verirken bir soruya net 
bir şekilde cevap aranmalıdır. Türkiye, 
Afganistan’ı kime bıraksın? 

Bugün çok net olarak gün yüzüne 
çıkmış bir gerçek vardır. Küresel Çete, 
Pentagon eliyle finanse ettiği terör 
örgütleri vasıtasıyla değişik 
coğrafyalarda oluşturduğu çatışma 
ortamında, terör merkezli olarak 
dolaylı yönetim gerçekleştirmektedir. 
Afganistan Turan coğrafyasının 
merkezinde yer almaktadır. Türker’in 
dayanağı olan Horasan muhteviyatının 
coğrafyasının önemli bir kısmı 
Afganistan’da bulunmaktadır. 

Küresel Çete deniz ticaretine müdahale 
edebiliyor, korsanlık yapabiliyor fakat 
Çin’den İngiltere’ye kadar uzanan kara 
ipek yolunda inisiyatif alamamaktadır.

 Afganistan, İpek Yolu adı verilen 
ticaret yolunun en önemli kavşak 
noktalarından birini oluşturmaktadır. 
Türk Devletler Keneşi’nin kurulduğu, 
kurumsal yapısının oluşturulduğu, 
sekreteryasının Türkiye’de teşkil 
edildiği bir dönemde Türkler’in, 
Afganistan’ı kimseye bırakmayacak 
oluşu uluslararası siyasi ve diplomatik 
manada şaşırtıcı bir çıkış değil, zaten 
hiçbir zaman ayrılmadığı, dostluğun 
ötesinde kardeşlik hukukuyla bağlı 
olduğu coğrafyadan asla çıkmayacağı 
bir gerçekliktir. 

Sadece Türk olabilenlerin 
anlayabileceği bir hakikattir ki; Türkler, 
Türkye’de, Kazakistan’da, 
Özbekistan’da, Tacikistan’da, 
Türkmenistan’da, Moğolistan’da, 
Macaristan’da, Azerbaycan’da yaşayan 
Türklerden ibaret değildir. 

Türkiye’de Türkiye’den ibaret değildir. 
Şimdi en muhtaç olduğumuz durum; 
bütün Türk Devletleri’nin halklarının 
tekbir millet oldukları şuuruna inkılâp 
edebilmesi, o kıvama erişebilme 
mecburiyetidir.

TÜRKİYE’NİN, TÜRKLER’İN ORADA NE İŞİ VAR?
Mustafa Kemal Atatürk, Afganistan Kralı ile 
yakın ilişkiler kurmuş, Afganistan’ın 
umurunu ve geleceğini kurucusu olduğu 
Türkiye Cumhuriyeti’nin geleceğinden ayrı 
tutmamış bir devlet adamıdır. Özü itibariyle 
Türk Milliyetçisi olan Atatürk, doğal olarak 
Turan coğrafyası ile derinden ve yakinen 
ilgiliydi. 

Döneminin şartları gereği ABD ve 
İngiltere’nin husumetinden uzak kalabilmek 
için ilişkisini alenen sıkı olarak 
sürdürememesi, Turan coğrafyasına ilgisini 
engellememekteydi. 

Afganistan ordusu kurulurken subaylarını 
Türkiye’de yetiştirmiş ve Afganistan 
ordusunu Türk Silahlı Kuvvetleri’nin 
uyguladığı kurallar ile teçhiz etmişti. 
Afganistan’ın Horasan Bölgesi’ndeki 
Mezar-ı Şerif kentinde bulunan İmam Hz. 
Ali’nin kabrinde devamlı olarak Türk 
Askeri Birliği’nin konuşlandırış olmasının 
ne manaya geldiği apaçık bir gerçektir.

Zamanla İngiltere, Hindistan’da olduğu gibi 
Afganistan’a ve zengin doğal kaynaklarına 
kelimenin tam anlamı ile çökmüştü. Bu 
ceberutluk zaman içinde Hindistan’da 
olduğu gibi Afganistan’da da sürdürülmesi 
zor bir hal almış, nihayetinde 1929 yılında 
Emanullah Han  Afganistan’ı terk etmek 
zorunda kalmıştı. 

Sebep olarak tabiiki uygulamaya çalıştığı 
sosyal reformların muhafazakar unsurlarda 
direniş görmesi olarak yazılacaktır. Bu ve 
bunun benzeri bir manşeti veya söylemi 
dünya üzerinde herhangi bir yerde 
duyduğunuzda o bölgenin Küresel Çete 
tarafından gasp edildiği veya gasp edilmeye 
çalışıldığını anlayınız.

İngiltere’nin etkinliği, yerini ABD’ye 
bıraktıktan sonra ABD, Turan coğrafyasını 
gasp etme sürecine girince, Afganistan 
Yönetimi, Sovyetler’den yardım istedi. Bu 
durum; denize düşenin yılana sarılması 
misalidir. Sizlere hamaset dolu güzellemeler 
yaparak, bu mecburiyeti masum göstermek 
gibi bir gaflete düşmeyeceğim 
malumunuzdur. 

Zayıf düşen Afgan halkının zenginliklerini 
sömürme hevesi bu seferde SSCB’yi sardı ve 
nihayetinde SSCB, Afganistan’ı istila etti. 
Afgan halkı her ne kadar tekbir millet olma 
durumunda olmasa da, farklı ırklar ve aşiret 
olgusu düzeyinde topluluklardan oluşsa da 
SSCB işgaline tepki gösterebildi.

Afganistan’da birbirinden kopuk farklı 
mücadele gurupları Türkiye’nin de güçlü 
desteği, özellikle Pakistan’ın fiili yardımları 
ile özgürlük mücadelesini uzun yıllar devam 
ettirdi. Sonuçta SSCB Afganistan’dan çekildi. 

Murat Bahadır 
Akkoyunlu

Haziran 2021  
SİVİL İNİSİYATİF



5Май 2021 
Гражданская Инициатива

После этого начались конфликты за 
власть между группами борцов за 
свободу, принадлежащими к разным 
расам и племенам. После долгих 
переговоров, в которых Турция также 
косвенно участвовала, было 
сформировано правительство под 
председательством проф. д-ра 
Бурхануддина Раббани. 

Бурхануддин Раббани был убит, когда 
объявил о выводе иностранных 
военных элементов из Афганистана и о
том, что он не хотел бы видеть в 
Афганистане какой-либо другой 
военный элемент, кроме турецких 
солдат. В Афганистане снова начался 
внутренний конфликт. Шиитский 
иранский «Гладио» также оказал 
значительное влияние на эти 
внутренние конфликты.

Также стоит отметить, что при 
поддержке королевства Саудовской 
Аравии, была создана организация 
Талибан. На момент нападения на 
Всемирный торговый центр в США у 
талибов было представительство в 
США. Под влиянием саудовцев и США
талибы активизировались в 
Афганистане.

 5% акций энергетических компаний, 
эксплуатирующих природные 
богатства Афганистана, были отданы 
«Талибану». Подводя итог, элемент под 
названием «Талибан» не беспокоился 
ни о достоинстве афганского народа, 
ни о принципах ислама, ни о 
построении независимого 
Афганистана. Талибан ничем не 
отличается от извращенных, 
психопатических и социопатических 
наемных киллеров (Black Water) из 
США.

Со временем, в результате открытого 
вмешательства Пакистана и тайного 
вмешательства Турции, Талибан 
распался и потерял власть. На этот раз 
совместными усилиями королевства 
Саудовская Аравия и США из 
«Талибана» образовалась «Аль-Каида». 

США не удалось добиться 
доминирования в Афганистане, на 
которое они надеялись. Наемные 
американские злодеи не смогли 
устоять против различных 
повстанческих группировок 
Афганистана. 

Был еще раз доказан тот факт, что 
США слабы в наземных войнах и у них
нет других наступательных военных 
возможностей, кроме воздушных 
бомбардировок. 

В конце концов, массовые убийства, 
совершенные в результате 
бомбардировок мирных жителей, 
были восприняты мировым 
общественным мнением как скандал и 
получили резонанс. 

Мустафа Кемаль Ататюрк - 
государственный деятель, который 
установил тесные отношения с королем 
Афганистана и не отделял заботы и 
будущее Афганистана от будущего 
Турецкой Республики, основателем 
которой он был. Ататюрк, который по 
сути был тюркским националистом, от 
природы был глубоко и тесно связан с 
географией Турана. Тот факт, что из-за 
условий его периода он не мог 
поддерживать тесные отношения, чтобы 
держаться подальше от вражды США и 
Англии, не помешало его интересу к 
географии Турана.

Афганистан, когда создавал свою армию, 
обучал своих солдат в Турции и 
вооружал оружием, применяемым 
турецкими вооруженными силами. 
Значение того, что в городе Мазари-
Шариф Хорасанского района 
Афганистана на могиле имама Хазрат 
Али постоянно размещена турецкая 
военная часть, достаточно очевидно.

Великобритания буквально набросилась 
на Афганистан и его богатые природные 
ресурсы, как это произошло с Индией. Со 
временем эта тирания в Афганистане 
набрала такие же обороты, как и в 
Индии, и в конце концов Аманулла-Хан 
был вынужден покинуть Афганистан в 
1929 году. Причина, конечно же, была 
записана как сопротивление 
консервативных элементов социальным 
реформам, которые он пытался 
осуществить. Когда вы слышите 
подобный заголовок или дискурс в 
любой точке мира, поймите, что 
Глобальная Банда захватила или 
пытается захватить этот регион.

После того, как Великобритания 
оставила все действия на США, и они 
вступили в процесс узурпации географии 
Туран, афганское правительство 
обратилось за помощью к Советскому 
Союзу. Эта ситуация похожа на 
ситуацию человека, который упал в море 
и обнял змею. Как вы знаете, я не стану 
приукрашивать все, пытаясь оправдать 
эту вынужденную меру. Тогда 
стремление эксплуатировать богатство 
ослабленного афганского народа 
охватило и СССР, и в конце концов он 
вторгся в Афганистан. 

Афганский народ смог отреагировать на 
вторжение в СССР, даже несмотря на то, 
что он не мог быть единой нацией и 
состоял из разных рас и племен. 
Различные группы в Афганистане 
продолжали борьбу за свободу в течение 
многих лет при решительной поддержке 
Турции и действительной помощи 
Пакистана. В результате СССР вывел 
войска из Афганистана.

В результате Соединенные Штаты были 
вынуждены уйти из Афганистана, как и 
Советский Союз.

Теперь остается один вопрос: “Следует 
ли Турции покинуть Афганистан или 
необходимо остаться там?”

Отвечая на этот вопрос, следует искать 
четкий ответ на следующий вопрос: 
“Кому Турция должна оставить 
Афганистан?”

Есть истина, которая сегодня очень ясно 
проявилась. Глобальная Банда 
осуществляет косвенное управление, 
основанное на терроризме, в 
конфликтной среде, созданной ею в 
различных географических регионах, 
через террористические организации, 
финансируемые Пентагоном.

Афганистан расположен в центре 
географии Турана. Важная часть 
географии Хорасана  находится в 
Афганистане.

Глобальная Банда может вмешиваться в 
морскую торговлю, поддерживать 
пиратство, но не может взять на себя 
инициативу на сухопутном Шелковом 
пути из Китая в Великобританию. 
Афганистан - один из важнейших 
перекрестков торгового пути, 
называемого Шелковым путем.

Тот факт, что тюрки никому не оставят 
Афганистан, не является неожиданным 
отклонением в международном 
политическом и дипломатическом 
смысле, ведь это время, когда был создан 
Совет тюркских государств, была 
сформирована его институциональная 
структура и его секретариат был создан в 
Турции. 

Это реальность - то, что Турция никогда 
не покидала и никогда не покинет 
географию, с которой он связан не 
только дружбой, но и законом братства.

Это правда, которую могут понять 
только тюрки: Тюрки - это не просто 
тюрки, живущие в Турции, Кыргызстане, 
Казахстане, Узбекистане, Таджикистане, 
Туркменистане, Монголии, Венгрии, 
Азербайджане.

Сейчас нам больше всего нужно, чтобы 
все тюркские государства обязательно 
осознали, что наши народы являются 
одной нацией. Достичь этого - наша 
необходимость.

ЧТО ТАМ ДЕЛАЕТ ТУРЦИЯ, ТУРКИ?

Мурат Бахадыр 
Аккоюнлу
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Filistinli muhalif Nizar Benat, Filistin makamlarınca gözaltına 
alınmasının ardından hayatını kaybetti
Filistinli bağımsız muhalif Nizar Benat, Filistin güvenlik güçleri tarafından gözaltına alınmasından kısa bir 
süre sonra hayatını kaybetti.

İşgal altındaki Batı Şeria'nın el-Halil 
kenti valisi Cebrin el-Bekri, yaptığı 
yazılı açıklamada, Benat'ın gözaltına 
alınmasının ardından hayatını 
kaybetmesine ilişkin bilgi verdi.

Benat'ın bu sabah savcılık kararıyla 
Filistin güvenlik güçlerince göz altına 
alındığını kaydeden Bekri, gözaltı 
sırasında sağlık durumunun 
kötüleştiğini ve el Halil Devlet 
Hastanesine götürüldüğünü ve 
hastanede vefat ettiğini ifade etti.

Benat'ın ailesinde suikast iddiası

AA muhabirine aile adına konuşan 
Ammar Benat, Nizar Benat'a suikast 
yapıldığını söyledi.

Benat'ın Filistin güvenlik güçleri 
tarafından sabah saat 3 buçukta göz 
altına alındığını kaydeden Ammar, 
"Güvenlik güçleri Benat'ın evinin 
kapısını patlatarak içeri girdi. Ahşap 
sopa ve demir coplarla onu 
darbettiler." dedi.

Ammar sözlerine şöyle devam etti: 
"Benat'a güvenlik güçleri biber gazı da 
sıktı. Kaba bir şekilde elbiselerini 
soydular ve kanlar içinde dövülerek 
götürüldü."

Ailenin Benat hakkında resmi 
makamlardan bir bilgi alamadığını dile 
getiren Ammar, ölüm haberini 
medyadan öğrendiklerini söyledi.
Ammar ayrıca, Benat'ın cenazesinin 
otopsi işlemine aile doktorunun 
katılmasını istediklerini belirterek, 
uluslararası ve yerel insan hakları 
örgütlerinin de katılımıyla uluslararası 
bir soruşturma açılmasını talep 
ettiklerini ifade etti.

El Halil vilayetindeki Dura 
beldesinde yaşayan aktivist ve 
bağımsız bir muhalif olan Nizar 
Benat, Filistin Yönetimine yönelik 
sert eleştirileriyle biliniyordu. Daha 
önce de Filistin güvenlik güçleri 
tarafından birkaç kez tutuklanmıştı.

Benat ayrıca 22 Mayıs'ta yapılması 
planlanan ancak Devlet Başkanlığı 
kararı ile iptal edilen Filistin 
parlamento seçimlerine katılmak 
üzere "Özgürlük ve Onur" başlığında 
bağımsız bir liste hazırlamıştı.

Filistin seçimlerinin iptal edilmesi 
kararı üzerine Avrupa Birliği'ne 
Filistin yönetimine yaptığı desteği 
kesmesi çağrısında bulunan Benat, 
söz konusu çağrısının hemen 
ardından 2 Mayıs'ta sosyal medya 
hesabında yaptığı paylaşımda Filistin 
güvenlik güçleri eşliğinde silahlı bir 
grubun evine ateş açtığını söylemişti.
Filistinli gruplar ve insan hakları 
örgütlerinden kınama
İnsan hakları örgütleri ve 
Filistin'deki gruplar Nizar Benat'ın 
gözaltına alınmasının hemen 
ardından ölümünü kınayarak 
soruşturma açılmasını talep etti.

Filistin İnsan Hakları 
Komisyonundan yapılan yazılı 
açıklamada, Filistinli aktivist Nizar 
Benat'ın hayatını kaybetmesi 
hadisesinin çok ciddiye alındığı, 
olayla ilgili soruşturmanın başladığı, 
cesedin otopsisine Komisyon 
tarafından görevlendirilen bir adli 
tıp doktorunun da katılacağı ve 
soruşturma tamamlanınca sonucun 
derhal açıklanacağı ifade edildi.

Hamas'tan yapılan yazılı 
açıklamada da, Nizar Benat'ın 
ölümünden Filistin güvenlik servisi 
sorumlu tutularak Hamas 
Hareketinin olayı şiddetle kınadığı 
dile getirildi.

Benat'ın ölümünün tüm 
sorumluluğunun Filistin Devlet 
Başkanı Mahmud Abbas'a ait 
olduğu belirtilen açıklamada, "Bu, 
Filistin Yönetimi ve Filistin 
güvenlik servisinin halkımızın ve 
muhalif aktivistlere karşı tutumunu 
yansıtan önceden tasarlanmış 
organize bir suçtur." ifadelerine yer 
verildi.

İslami Cihad Hareketinden yapılan 
yazılı açıklamada da, "Benat'ın 
başına gelen, Filistin yönetiminin 
tüm muhaliflerinin bastırılması 
politikasını ve özgürlüklerin 
ihlalinin boyutunu ortaya koyuyor." 
ifadelerine yer verildi.

Filistin Halk Kurtuluş Cephesinden 
yapılan yazılı açıklamada da, 
Benat'ın ölümünden Filistin 
yönetimi sorumlu tutularak, "Tüm 
boyutları ve sonuçları ile halkımızın 
hak ve özgürlüklerini etkileyen diğer 
benzer konularda da insan hakları 
örgütleri ve kuruluşlarının rolünün 
önemini vurguluyoruz." ifadeleri 
kullanıldı.

Filistin Ulusal Girişiminden yapılan 
açıklamada da, Girişimin, siyasi 
gözaltılara, şiddet ve işkenceye karşı 
olduğu, Benat'ın ölümü hadisesini 
kınadığı ifade edilerek, kapsamlı bir 
soruşturma yürütülmesi için 
bağımsız bir soruşturma komitesinin 
kurulması çağrısında bulunuldu.

"Kritik bir gelişme"
Filistin Kurtuluş Örgütü (FKÖ) 
Yürütme Komitesi eski üyesi 
Hannan Aşravi ise Twitter 
hesabından yaptığı açıklamada 
Benat'ın gözaltına alınmasını ve 
ölümcül şekilde darp edilmesini 
ciddi bir suç ve kritik bir gelişme 
olarak değerlendirdi.

Filistin'de durumun kontrolsüz 
şekilde kötüleşmeye devam ettiğini 
kaydeden Aşravi, bunun da bölgede 
tırmanışa yol açtığını belirtti.

Aşravi, Benat'ın ölümünden 
sorumlu olanlardan hesap sorulması 
gerektiğini vurguladı.

Uluslararası tepkiler
Avrupa Birliği (AB) Filistinliler 
Delegasyonu, Benat'ın ölümü 
nedeniyle "üzüntülerini" ifade etti.
Delegasyon, Twitter hesabından 
yaptığı açıklamada, aktivist ve eski 
aday Benat'ın güvenlik güçleri 
tarafından tutuklanmasının 
ardından ölümü karşısında 
şaşkınlıklarını ifade etti.

AB Delegasyonu ivedilikle bağımsız, 
şeffaf ve kapsamlı bir soruşturma 
yapılmasını istedi.

Kanada'nın Filistin Temsilcisi Robin 
Wettlaufer, aktivist Benat'ın ölümü 
karşısında çok şaşırdığını ve 
derinden üzüldüğünü kaydetti.

Wettlaufer ülkesinin, ifade 
özgürlüğü ve siyasi figürlerin ve 
sivil toplum üyelerinin korunması 
için güvenli bir alan ihtiyacını 
güçlü bir şekilde vurguladığını 
belirtti.

Hükümet olaya ilişkin 
soruşturma komisyonu kurdu

Filistin hükümeti ise Nizar 
Benat'ın ölümüne ilişkin resmi bir 
soruşturma komisyonu 
kurulduğunu açıkladı. Başbakan 
Muhammed Iştiyye, yaptığı yazılı 
açıklamada vatandaş Benat'ın El-
Halil'de güvenlik güçleri 
tarafından gözaltına alındığı 
sıradaki ölümünü araştırmak için 
bir komisyon oluşturulduğunu 
ifade etti.

Iştiyye, Adalet Bakanı Muhammed 
Fehd eş-Şelalde'nin 
başkanlığındaki komisyonda 
Bağımsız İnsan Hakları 
Komisyonu Müdürü Ammar 
Devik, Benat ailesini temsil eden 
bir doktor ve askeri istihbarattan 
tümgeneral Mahir el-Faris'in yer 
aldığını belirtti.

Ayrıca otopsiye katılmak için aile 
tarafından bir doktorun davet 
edileceğini kaydeden Iştiyye, 
komisyonun, ölüm nedenini 
araştırmak ve belirlemek için 
ivedilikle çalışmaya başlayacağını, 
otopsi bulgularına göre hareket 
edileceğini; ailesi, görgü tanıkları 
ve yetkililerin ifadelerine 
başvurulacağını aktardı.

Ramallah'da tepki gösterisine 
müdahale

Görgü tanıklarından edinilen 
bilgiye göre, Filistin güvenlik 
güçleri, aktivistlerin muhalif Nizar 
Benat'ın ölüm olayını kınamak 
için Ramallah'da düzenlediği 
gösteriye müdahale ederek dağıttı.
Güvenlik güçleri, Ramallah 
kentinin orta kesimindeki El-
Menara meydanından Filistin 
Devlet Başkanlığına doğru 
yürüyen göstericilere göz yaşartıcı 
gaz ile müdahale ederek dağıttı ve 
onlarca aktivisti darp etti.

Olayda bazılarında morarmalar ve 
ezilmeler meydana gelirken 
bazıları da gazdan etkilendi.
Benat'ın fotoğraflarını taşıyan 
göstericiler, Filistin güvenlik 
güçlerini Benat'a suikast 
düzenlemekle suçlayan sloganlar 
attı.

El-Halil kentindeki Bin Ruşd 
Meydanında düzenlenen 
protestoda da göstericiler Benat'ın 
fotoğraflarını taşıdı.
KAYNAK:AA

Haziran 2021  
SİVİL İNİSİYATİF
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Гражданская Инициатива

Правительство создало комиссию по 
расследованию инцидента.

Правительство Палестины, с другой 
стороны, объявило о создании 
официальной комиссии по 
расследованию смерти Низара Бената.
В своем письменном заявлении 
премьер-министр Мохаммед Истийя 
заявил, что была сформирована 
комиссия для расследования смерти 
гражданина Бената во время его 
задержания силами безопасности в 
Хевроне.

Истийя заявил, что в комиссию под 
председательством министра юстиции 
Мохаммеда Фехд аль-Шалалде 
входили директор Независимой 
комиссии по правам человека Аммар 
Девик, врач, представляющий семью 
Бенат, и генерал-майор Махир аль-
Фарис из военной разведки.

Отметив, что семья будет приглашена 
врачом для участия в вскрытии, 
Иштийе сказал, что комиссия 
немедленно приступит к 
расследованию и определению 
причины смерти, и что они будут 
действовать в соответствии с 
результатами вскрытия; Он добавил, 
что будут приняты показания его 
семьи, очевидцев и властей.

Вмешательство в демонстрацию 
протеста в Рамаллахе
Согласно информации, полученной от 
очевидцев, палестинские силы 
безопасности вмешались и разогнали 
демонстрацию, организованную 
активистами в Рамаллахе с 
осуждением смерти диссидента Низара 
Бената.

Силы безопасности применили 
слезоточивый газ, чтобы разогнать 
демонстрантов, идущих к зданию 
президента Палестины с площади Аль-
Менара в центральной части города 
Рамаллаха, и избили десятки 
активистов.

В ходе инцидента у некоторых были 
синяки и раздавливания, а у других газ 
пострадал.

Демонстранты, неся фотографии 
Бената, скандировали лозунги, 
обвиняющие палестинские силы 
безопасности в убийстве Бената.
Во время акции протеста на площади 
Бин Рушд в городе Хеврон 
демонстранты несли фотографии 
Бената.

ИСТОЧНИК: AA

заявления были включены.
В письменном заявлении движения 
«Исламский джихад»: «То, что 
случилось с Бенатом, показывает 
политику палестинской 
администрации по подавлению всех 
оппонентов и масштабы нарушения 
свобод». заявления были включены.
В письменном заявлении, сделанном 
Народным фронтом освобождения 
Палестины, палестинская 
администрация была признана 
виновной в смерти Бената и сказала: 
«Мы подчеркиваем важность роли 
правозащитных организаций и 
учреждений в других аналогичных 
вопросах, затрагивающих права и 
свободы. наших людей во всех их 
аспектах и последствиях ".
 использовались выражения.
оВ заявлении, сделанном 
Палестинской национальной 
инициативой, было заявлено, что 
Инициатива выступает против 
политических задержаний, насилия и 
пыток, осуждает смерть Бената и 
призвала к созданию независимого 
следственного комитета для 
проведения всестороннего 
расследования.
«Критическое развитие»
Ханнан Ашрави, бывший член 
Исполнительного комитета 
Организации освобождения 
Палестины (ООП), в заявлении в своем 
аккаунте в Твиттере оценил 
задержание Бената и его смертельное 
избиение как серьезное преступление и 
критическое событие.
Отметив, что ситуация в Палестине 
продолжает бесконтрольно 
ухудшаться, Ашрави заявил, что это 
также привело к эскалации в регионе.
Ашрави подчеркнул, что виновные в 
смерти Бената должны понести 
ответственность.
Международные реакции
Палестинская делегация Европейского 
союза (ЕС) выразила «печаль» в связи 
со смертью Бената.
В заявлении на своем аккаунте в 
Twitter делегация выразила удивление 
по поводу смерти активиста и бывшего 
кандидата Бената после его ареста 
силами безопасности.
Делегация ЕС потребовала 
незамедлительно провести 
независимое, прозрачное и 
всестороннее расследование.
Робин Веттлауфер, представитель 
Канады в Палестине, сказал, что он 
очень удивлен и глубоко опечален 
смертью активиста Бената.
Веттлауфер отметил, что его страна 
особо подчеркивает необходимость 
безопасного пространства для свободы 
выражения мнений и защиты 
политических деятелей и членов 
гражданского общества.

Ранее его несколько раз арестовывали 
палестинские силы безопасности.
Бенат также подготовил независимый 
список под названием «Свобода и 
достоинство» для участия в 
палестинских парламентских 
выборах, запланированных на 22 мая, 
но отмененных по решению 
президента. Бенат, который призвал 
Европейский Союз прекратить 
поддержку Палестинской автономии 
после решения об отмене 
палестинских выборов, заявил 2 мая в 
своем сообщении в социальной сети, 
что вооруженная группа в 
сопровождении палестинских сил 
безопасности открыла огонь. на его 
дом.

Осуждение со стороны палестинских 
групп и правозащитных организаций
Правозащитные организации и 
группы в Палестине осудили смерть 
Низара Бената сразу после его 
задержания и потребовали 
расследования.

В письменном заявлении 
Палестинской комиссии по правам 
человека указывалось, что смерть 
палестинского активиста Низара 
Бената была воспринята очень 
серьезно, расследование инцидента 
началось, судебно-медицинский врач, 
назначенный Комиссией, будет 
присутствовать на вскрытии тела. и 
результат будет объявлен сразу после 
завершения расследования.

В письменном заявлении ХАМАС 
говорится, что палестинская служба 
безопасности несет ответственность 
за смерть Низара Бената и что 
движение ХАМАС решительно 
осуждает этот инцидент.

«Это умышленная организованная 
преступность, которая отражает 
отношение Палестинской 
администрации и палестинской 
службы безопасности к нашему 
народу и активистам оппозиции», - 
говорится в заявлении, в котором 
говорится, что вся ответственность за 
смерть Бената лежит на президенте 
Палестине Махмуде Аббасе. 

Джабрин аль-Бекри, губернатор 
города Аль-Халил на 
оккупированном Западном берегу, 
сообщил о смерти Бената после его 
задержания.

Отметив, что Бенат был взят под 
стражу палестинскими силами 
безопасности сегодня утром по 
решению прокуратуры, Бекри 
заявил, что его состояние здоровья 
ухудшилось во время задержания, и 
он был доставлен в государственную 
больницу Аль-Халил и скончался в 
больнице.

Обвинения в убийстве семьи Бената 
Выступая перед агентством Anadolu 
от имени семьи, Аммар Бенат сказал, 
что Низар Бенат был убит. Отметив, 
что Бенат был взят под стражу 
палестинскими силами безопасности 
в 3:30 утра, Аммар сказал: «Силы 
безопасности взорвали дверь дома 
Бената и вошли. Они избили его 
деревянными палками и железными 
дубинками». сказал.

Аммар продолжил: «Силы 
безопасности также распыляли на 
Бената перцовый баллончик. Они 
грубо сняли с него одежду, и он был 
избит, весь в крови».

Заявив, что семья не могла получить 
никакой информации о Бенате от 
официальных властей, Аммар сказал, 
что они узнали о его смерти из СМИ. 
Аммар также заявил, что они хотели, 
чтобы семейный врач участвовал в 
процессе вскрытия тела Бената, и 
заявили, что они требовали 
международного расследования с 
участием международных и местных 
правозащитных организаций.

Низар Бенат, активист и 
независимый диссидент, 
проживающий в городе Дура в 
провинции Хеврон, был известен 
своей резкой критикой в адрес 
властей Палестины. 

Палестинский диссидент Низар Бенат скончался после 
задержания палестинскими властями
Независимый палестинский диссидент Низар Бенат скончался вскоре после задержания палестинскими силами безопасности.
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İdris Ortaka

ÜLKESİNİ SEVENLERE 
SÖYLÜYORUM..!!!!
Aklını başına al!

Azarbaycan da
iki binin üzerinde savaş makinen var.
Cephede ki savaşı
Senin generallerin yönetiyor.
Ermeniyle savaş halindesin.
Bu bir...
Suriyede tam 
yedi yıldır savaş halindesin.
Yaklaşık 
iki bin savaş makinen, 
15 bin canlı 
askerin sıcak çatışma da,
bu iki...

Libya da iki binin üzerinde seçkin askerin,
binin üzerinde savaş makinelerin var .
Dünyanın desteklediği itler ile savaşıyorsun.
Bu üç...
Akdenizde savaş gemilerin 
Yunan, Fransa ve diğerleri ile uğraşıyor. 
Bu dört ...

Irakta, Suriye de 
binlerce askerin, binlerce savaş makinelerin pkk ile vuruşuyor.
Bu beş ...
Kıbrıs da askerin eli tetikte bekliyor .

Bu altı...
Katarda 
askerlerin ABD köpeklerine karşı, Katar hükümetine ve halkına zarar vermesin 
diye racon kesiyor.

Bu yedi...
İçeride işbirlikçi 
hainlerle uğraşıyoruz.
Bu sekiz... 

Uluslararası  ekonomik saldırı altındayız.

Bu dokuz... 
Ülkemizin ve Müslümanların menfaati için, Sudan'ın Sevakin adasında, 
Somalide, Afrikan'ın ve Balkanların birçok yerindeyiz. 

Bu on...
Senede en az birkaç doğal felaket oluyor, milyar dolarların ve canların gidiyor.

Bu onbir ...
Covid 19 denilen miktopla uğraşıyorsun. 
15 milyonun üzerinde ücretsiz test yaptın.
On binlerce insana  bedava sağlık hizmeti verdin.
Bu oniki ...
Üstüne bir de içerde ve dışarıda bir sürü terör örgütüne karşı savaş veriyorsun. 
Canların ve milyarların gidiyor. 

Bu onüç...
Şimdi senden rica ediyorum ,
işine gidiyorsun,
maaşın yatıyor, 
can güvenliğin var,
hastahaneler bedava,
ilaç sıkıntın yok,
sıcakta yatıyor, sıcakta uyuyorsun.
Hiç bir eksiğin yok,
devletin dimdik ayakta..

Sakın oyuna gelme !
İstedikleri budur.
Dolardan köşe olanlar,
seni provoke ediyor. Bilesin ki,
onların derdi dolar değil,
tüm memleketi ele geçirmek.

Bu kadar büyük bir savaştasın ve sen hiç sıkıntı çekmeyeyim diyorsun.

Yarın değil dolar, 
fırından ekmek alacak ne paran olacak ne de 
can güvenliğin, 
ne de o ekmeği yiyecek takatin.

Akıllı ol !

Oyuna gelme !
Doların da 
Euronun da 
canı cehenneme..

Son pişmanlık fayda etmez,
ÖNCE VATAN ....

ОБРАЩАЮСЬ К ТОМУ, КТО 
ЛЮБИТ СВОЮ СТРАНУ!!!
Облагоразумься!

В Азербайджане
У тебя более двух тысяч боевых машин.
Войной на фронте
Правят твои генералы.
Ты воюешь с армянами.
Это раз…

В Сирии ты воюешь
Целых семь лет.
Около
Двух тысяч твоих боевых машин,
15 тысяч твоих живых
Солдат в горячем конфликте,
Это два…

В Ливии более двух тысяч твоих элитных солдат,
И более тысячи твоих боевых машин.
Ты сражаешься с собаками, которых поддерживает мир.
Это три...

Твои военные корабли в Средиземном море
Борются с Грецией, Францией и другими странами.
Это четыре...

В Ираке, Сирии
Тысячи твоих солдат, тысячи твоих боевых машин сражаются с PKK. Это 
пять...

На Кипре солдаты стоят настороже.
Это шесть...

В Катаре
Твои солдаты выступают против собак США,
Чтобы они не навредили катарскому правительству и народу.
Это семь...

Мы боремся с предателями извнутри.
Это восемь... 

Мы находимся под международной экономической атакой.
Это девять... 

Ради блага нашей страны и мусульман мы находимся в Судане, на острове 
Суакин, в Сомали, во многих частях Африки и на Балканах.
Это десять...

В год случается как минимум несколько стихийных бедствий, умирают 
люди и тратятся миллиарды долларов.
Это одиннадцать...

Ты борешься с вирусом под названием Covid-19.
Провел более 15 миллионов бесплатных тестов.
Оказал бесплатную медицинскую помощь десяткам тысяч человек. Это 
двенадцать...

Вдобавок ты борешься с множеством террористических организаций как 
извнутри, так и снаружи. Умирают люди, расходуются миллиарды.
Это тринадцать...

Теперь я тебя прошу.
Ты идешь на работу,
Тебе поступает зарплата,
Ты в безопасности,
Для тебя больницы бесплатные,
У тебя нет проблем с лекарствами.
Ты лежишь в тепле, ты спишь в тепле.
У тебя нет никаких нужд,
Твое государство стоит стойко на ногах...

Только не вступай в игру!
Они только этого и хотят.
Они провоцируют тебя.
Ты же знаешь, их интересует не доллар,
А захват всей страны.

Ты участвуешь в такой большой войне и Твердишь, чтобы у тебя не было 
никаких проблем.

Завтра
У тебя не будет денег, чтобы купить даже хлеб из печи, 
У тебя не будет безопасности жизни, и ты уже не сможешь есть этот хлеб.

Будь разумным!

Не вступай в игру!
Да буду прокляты
И доллар,
И евро...

Запоздалое сожаление бесполезно,
ПРЕВЫШЕ ВСЕГО РОДИНА...

Haziran 2021  
SİVİL İNİSİYATİF
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Останки 751 ребенка были 
найдены в саду церковной 
школы-интерната в Канаде.

Kanada'da Yatılı Kilise Okulu'nun 
bahçesinde 751 çocuğa ait ceset 
kalıntıları tespit edildi
Geçtiğimiz günlerde bir kilise okulunun bahçesinde tespit edilen çocuk 
cesetlerinin ardından yeni bir gelişme yaşandı.     
Kanada’nın Sakatchewan eyaletindeki Marieval Yatılı Kilise Okulunun 
bahçesinde yapılan aramalarda, resmi kayıtlarda olmayan 751 çocuk cesedi 
kalıntısının olduğu mezarlar bulundu.

Mezarların bulunduğu Cowessess Bölgesi First Nation Yerlileri Şefi Cadmus 
Delorme, düzenlediği basın toplantısında, bu ayın başından beri yürütülen 
çalışmalar sonucu şu ana kadar resmi kayıtlarda olmayan 751 mezar 
keşfedildiğini söyledi.

Şef Delorme, "Burası toplu mezar yeri değil, bunlar isimsiz mezarlar." 
dedi.
Mezar yerleri için işaretler olması gerektiğini belirten Delorme, mezarlığı 
yöneten Roma Katolik Kilisesinin 1960'larda mezarlardaki işaretleme 
noktalarını kaldırdığını bildirdi.
Kanada resmi kayıtlarına göre Marieval Kızılderili Yatılı Kilise Okulu, 
1899'dan 1997'ye kadar eyaletin başkenti Regina'nın yaklaşık 140 kilometre 
doğusunda, Cowessess yerlilerinin olduğu bölgede faaliyet gösterdi.

British Columbia eyaletinin Kamlopps kentindeki yatılı kilise okulunun 
bahçesinde de 29 Mayıs'ta 215 çocuğa ait ceset kalıntılarının olduğu kayıt dışı 
mezarların bulunması üzerine, ülke genelindeki 139 okulda başlatılan derine 
nüfuz eden radar taramalarında yeni mezarlar keşfedilmişti.
Kanada Başbakanı Justin Trudeau'nun, "Kanada tarihinin en karanlık 
bölümlerinden biri" olarak nitelendirdiği eski yatılı kilise okulları 
uygulaması, son dönemde bahçelerinde bulunan toplu mezarlarla uluslararası 
kamuoyunun dikkatini çekti.

İlki 1840'ta Katolik Kilisesi tarafından Kanada hükümeti adına açılan ve 
sonuncusu 1997'de kapatılan toplam 139 yatılı kilise okulu, faaliyette olduğu 
yıllarda 150 binden fazla yerli çocuğun ailelerinden zorla koparılarak 
alıkonulduğu yerler oldu.
Beyaz çoğunluğun hakim olduğu topluluklara entegre edilmek için zorla 
ailelerinden ve kültürlerinden uzaklaştırılan çocukların büyük kısmı kötü 
muameleye maruz kaldı, cinsel ve fiziksel tacize uğradı, açlık ve soğuğa 
mahkum edildi.

Dönemin Kanada Başbakanı Stephen Joseph Harper, 2008'de yatılı kilise 
okullarında yaşananlar için devlet adına özür dilerken, aynı yıl trajedinin tüm 
boyutları ile ortaya çıkarılması için Hakikat ve Uzlaşma Komisyonu kuruldu.

Hayatta olan mağdurların 6 bininden fazlasını dinleyen Komisyon, 
çalışmalarını 2015'te tamamladı ve 4 bin sayfalık rapor hazırladı.  
Raporunda yaşananları "kültürel soykırım" olarak tanımlayan Komisyon, 
hükümete de sorunun çözümüne ilişkin 94 madde halinde tavsiyelerde 
bulundu.

Bazı kaynaklarda, kilise okullarında kalırken ölen çocuk sayısı 4 bin 200 
olarak verilirken, Komisyon raporunda, ölümlerin kilise yönetimlerince 
belgelenmemesi nedeniyle bu sayının 5 bin 995 olduğu kaydedildi.  
Kuruldukları bölgelerdeki yerli kabilelerinin çocuklarını, ailelerinden zorla 
alan kilise yatılı okulu görevlilerinin, cinsel ve fiziksel kötü muamelenin yanı 
sıra çocuklar üzerinde tıbbi deneyler yaptıkları da belirlendi.
KAYNAK:AA

Новое развитие событий произошло после того, как недавно в саду церковной школы 
были обнаружены тела детей.
В ходе поисков в саду средневековой школы-интерната в Сакачеване, Канада, были 
обнаружены могилы с останками тела 751 ребенка, которых нет в официальных записях.

Кадмус Делорм, вождь коренных народов региона Коуэссесс, где расположены 
гробницы, сказал на пресс-конференции, что 751 гробница, которая до сих пор не 
фигурирует в официальных записях, была обнаружена в результате работы, проведенной 
с начала этого месяц.

Вождь Делорм сказал: «Это не братская могила, это безымянные могилы». сказал.

Заявив, что для захоронений должна быть маркировка, Делорм сообщила, что Римско-
католическая церковь, которая управляет кладбищем, удалила маркировочные точки с 
могил в 1960-х годах.
Согласно официальным канадским данным, средневековая школа-интернат для 
коренных американцев действовала с 1899 по 1997 год в индейском регионе Коуэссесс, 
примерно в 140 километрах к востоку от столицы провинции Регина.

После того, как 29 мая в саду церковной школы-интерната в Камлоппсе, Британская 
Колумбия, были обнаружены незарегистрированные могилы с останками 215 детей, в 
139 школах по всей стране были обнаружены новые могилы.

Старая школа-интернат, которую премьер-министр Канады Джастин Трюдо назвал 
«одной из самых мрачных глав в истории Канады», недавно привлекла внимание 
международной общественности братскими могилами, найденными в ее садах.

В общей сложности 139 церковных школ-интернатов, первая из которых была открыта 
католической церковью в 1840 году по поручению правительства Канады, а последняя 
была закрыта в 1997 году, стали местами, где более 150 000 детей коренных народов были 
насильно забраны из своих семей. за годы эксплуатации.

Насильственно изгнанные из своих семей и культур с целью интеграции в общины 
белого большинства, большинство детей подвергались жестокому обращению, 
сексуальному и физическому насилию и приговаривались к голоданию и холоду.

Хотя тогдашний премьер-министр Канады Стивен Джозеф Харпер принес извинения от 
имени государства за то, что произошло в церковных школах-интернатах в 2008 году, в 
том же году была создана Комиссия по установлению истины и примирению, чтобы 
раскрыть все аспекты трагедии.
Выслушав более 6000 выживших жертв, Комиссия завершила свою работу в 2015 году и 
подготовила отчет на 4000 страниц.

Определив события в своем отчете как «культурный геноцид», Комиссия в 94 статьях 
дала правительству рекомендации по решению проблемы.
В некоторых источниках число детей, которые умерли во время пребывания в 
церковных школах, было указано как 4200, в то время как в отчете Комиссии указано, 
что это число было 5995, поскольку их смерти не были задокументированы церковными 
администрациями.

Было установлено, что должностные лица церковных школ-интернатов, которые 
насильно забирали детей коренных племен в регионах, где они были основаны, из их 
семей, проводили медицинские эксперименты над детьми, а также подвергали их 
сексуальному и физическому насилию.
ИСТОЧНИК: AA

ERZURUM ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Adem ARSLAN

KAYSERİ ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Zeliha KÖKSAL

KONYA ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Süleyman BADEMCİ

NİĞDE ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Hürriyet Cemal ÖZKAYNAK

MARDİN ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Yusuf CAN

YOZGAT ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Ramazan ÇEVİK

AZERBAYCAN ABONE TEMSİLCİSİ 
Cevahir AHMEDOVA

BOSNA-HERSEK ABONE 
TEMSİLCİSİ  Hasan Emre BOZKURT

UKRAYNA ABONE TEMSİLCİSİ  
Özgün ŞENCAN

HUKUK DANIŞMANI  
Av.Neslihan DURAN KOCAKAYA 

Av. Doğukan KOZAN
Av.Faruk EVİRGEN
 Av. Kerim ÖZTÜRK 

Av. Naile ŞEKER
Av.Halil PAŞAYİĞİT

TERCÜME 
Kyial BAITUROVA

    SAYFA TASARIM
Ertan GÜLDİBİ

BASKI 
Klasmat Matbaacılık Ltd. Şti. 

İvedik OSB Matbaacılar San. Sit. 
1515. Sok. No: 12 Yenimahalle/
ANKARA Tel : (0312) 395 14 92

DAĞITIM  / AMADE AJANS   
WEB TASARIM / Can BAŞKAN

ADRES  
Ayvalı Mahallesi 159. Cadde 

Kayra Apt. No: 9/6 
AYVALI - KEÇİÖREN-

ANKARA/TÜRKİYE 
Tel: +(90 312) 446 37 34

e-mail:sivilinisiyatifgazetesi@gmail.com

usigazetesi@hotmail.com

www.gazetesivilinisiyatif.com

www.baskentplatformu.com

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi 
yaygın süreli aylık  bir yayındır. 

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi 
yayım-lanan haber, yazı, resim ve 

fotoğrafların FSEK ve Basın 
Kanunu’ndan kaynaklanan her türlü 

hakları USTSEM TELEVİZYON  
GAZETECİLİK BASIN YAYIN 

SANAYİ TİCARET LTD. ŞTİ.‘ne aittir. 
İzin alınmaksızın, kaynak gösterilerek 

dahi iktibas edilemez.

İSTİHBARAT ŞEFİ 
Hasan Salih KURT

HABER ŞEFİ
Soner ÜLKER

SAYFA EDİTÖRÜ
Berke ŞAHİN

HABER MUHABİRİ  
Fethi DURAN

FOTO MUHABİRİ  
Samet SORKUNLU

Kenan OKUR
Mustafa UYSAL

RESİM EDİTÖRÜ  
Abdullah ÜLGER

ANKARA ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Durali SARI 

AKSARAY ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Özgür YİĞİTER

BATMAN ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Osman BAGAÇ

BİTLİS  ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Ravdet ERCİK

GAZETESİ
İMTİYAZ SAHİBİ

USTSEM TELEVİZYON  GAZETECİLİK 
BASIN YAYIN SANAYİ TİCARET LTD. 

ŞTİ. ADINA
ATİLLAHAN KURT 

YAYIN TÜRÜ : YAYGIN SÜRELİ YAYIN 
SÜRESİ: AYLIK

YAYIN DİLİ: TÜRKÇE-RUSCA

SORUMLU YAZI İŞLERİ MÜDÜRÜ 
Zeliha  SORKUNLU

GENEL YAYIN YÖNETMENİ 
Uğurhan KURT

HABER MÜDÜRÜ
İbrahim Halil Can

YAZAR
MURAT BAHADIR AKKOYUNLU

YAYIN KOORDİNATÖRÜ
Halil TIKTIK
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Azerbaycan ordusunun 103. kuruluş yıl dönümü kutlanıyor
Azerbaycan'da, Silahlı Kuvvetler Günü ve Azerbaycan ordusunun 103. kuruluş yıl dönümü kutlanıyor.

28 Mayıs 1918'de bağımsızlığını ilan eden 
Azerbaycan'da Osmanlı subaylarının 
katkılarıyla kurulan ordu, bugün Türk Silahlı 
Kuvvetleri ile yaptığı iş birliği sayesinde 
bölgenin en güçlü orduları arasında yer alıyor.

Gücünü 27 Eylül-10 Kasım 2020'de 44 gün 
süren Karabağ savaşında gösteren Azerbaycan 
ordusu, artık kuruluş yıl dönümünü 
mağlubiyet ve işgalin getirdiği buruklukla 
değil, topraklarını işgalden kurtarmanın ve 
zaferin gururuyla kutluyor.

Azerbaycan ordusu, hükümetin 26 Haziran 
1918'de aldığı kararla, daha önce Çarlık 
Rusyası ordusunda görev yapan Azerbaycanlı 
subaylar tarafından kuruldu.

Azerbaycan hükümeti, ilk anlaşmasını 
Batum'da Osmanlı Devleti ile imzaladı. 
Anlaşmanın 4. maddesine istinaden, 
Azerbaycanlı yetkililer Osmanlı'dan askeri 
yardım isteğinde bulundu. Dönemin Harbiye 
Nazırı Enver Paşa, kardeşi Nuri Paşa (Killigil) 
komutasında bir ordu kurarak Bakü ve 
Azerbaycan’ın diğer illerinin Ermeni ve 
Bolşevik çetelerden kurtarılması için 
görevlendirildi.

Kafkas İslam Ordusu ismi verilen Osmanlı 
ordusu, Azerbaycan ordusu ile 15 Eylül 
1918'de Bakü'yü kurtardı.

Osmanlı Devleti 1. Dünya Savaşı'ndan yenik 
ayrılınca Kafkas İslam Ordusu, Azerbaycan'ı 
terk etmek zorunda kaldı. Fakat Kafkas İslam 
Ordusu'nun bazı subayları Azerbaycan 
ordusunu eğitmek için ülkeyi terk etmedi.

Azerbaycan Cumhuriyeti, 28 Nisan 1920'de 
Sovyet ordusunun ülkeyi işgaliyle son buldu, 
milli ordu feshedildi.

Sovyetler Birliği'nin 1991'de dağılmasıyla 
Azerbaycan yeniden bağımsızlığını elde etti ve 
ordu tekrar kuruldu.

Azerbaycan'ı ilk tanıyan ülke Türkiye oldu ve her 
alanda olduğu gibi askeri alanda da Türkiye 
Azerbaycan'a destek verdi. İki ülke arasında 
1992'den bu yana askeri konuları içeren yaklaşık 
100 anlaşma ve protokol imzalandı.

Anlaşmalar doğrultusunda Türkiye, savunma 
sanayinin geliştirilmesi, askeri uzmanların 
yetiştirilmesi konularında Azerbaycan'a yardım 
sağladı. Çok sayıda Azerbaycanlı Türkiye'de harp 
okullarında eğitim gördü, Azerbaycan harp okulu 
da Türkiye'nin katkılarıyla NATO standartlarında 
eğitim verem kurum haline geldi.

İki ülke 2013'te imzalanan muhtıra gereği her 
yıl atışlı ortak tatbikatlar yapmaya başladı.

Her yıl düzenlenen TurAz Kartalı tatbikatlarıyla 
iki ülke hava kuvvetleri arasında koordinasyon ve 
iş birliği pekiştirildi.

Süreç içerisinde Türkiye ile Azerbaycan arasında 
savunma sanayi alandaki iş birliği de gelişti. Daha 
çok Rus yapımı silahlar ve askeri araçlara sahip 
Azerbaycan, Türk savunma sanayi şirketlerinin 
ürettiği silah ve mühimmattan da alarak savaş 
gücünü artırdı.

30 yıllık işgale 44 günde son verildi

Azerbaycan ordusu, yıllardır yaptığı tatbikatlarda 
kazandığı deneyimi 27 Eylül 2020'de başlattığı 
operasyonda gerçek savaşa taşıdı.

44 gün süren savaşta Azerbaycan ordusu 5 kent 
merkezi, 4 kasaba ve 286 köyü kurtardı. Bunun 
üzerine Ermenistan yenilgiyi kabul etti ve 
altındaki Ağdam, Laçın ve Kelbecer illerini de 
boşaltacağını taahhüt eden anlaşmaya imza attı.

Azerbaycan, savaşta 2 bin 900'den fazla şehit 
verdi.

SİHA'lar Azerbaycan'ın başarısında büyük rol 
oynadı

Azerbaycan ordusunun başarısında son 
dönemlerde Türkiye ve İsrail'den aldığı silahlı 
insansız hava araçları (SİHA) büyük rol oynadı.

Savaşta, Ermenistan'a ait çok sayıda tank, zırhlı 
araç ve ateş noktası, SİHA'larca tam isabetle imha 
edildi.

Sadece Türk yapımı SİHA'larla imha edilen 
Ermenistan tank, zırhlı araç ve füzelerinin maddi 
değeri 1 milyar doları geçti.

Milli Savunma Bakanlığı, Azerbaycan Silahlı 
Kuvvetler Günü'nü kutladı

Milli Savunma Bakanlığı, Azerbaycan Silahlı 
Kuvvetler Günü dolayısıyla kutlama mesajı 
yayımladı.

Bakanlığın sosyal medya hesabından yapılan 
paylaşımda, "Azerbaycan Türk'ü kardeşlerimizin 
huzur ve güvenliği için kahramanca ve fedakarca 
görev yapan, Tek Vatan Harekatı ile Karabağ’daki 
öz topraklarını işgalden kurtararak bizleri sevince 
boğan güçlü Azerbaycan Silahlı Kuvvetlerinin bu 
özel gününü kutluyor, saygıyla selamlıyoruz." 
ifadelerine yer verildi.

KAYNAK:AA
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Отмечается 103-я годовщина создания азербайджанской армии
В Азербайджане отмечают День Вооруженных Сил и 103-ю годовщину создания азербайджанской армии.

Армия, созданная при участии османских 
офицеров в Азербайджане, провозгласившем 
свою независимость 28 мая 1918 года, является 
одной из сильнейших армий региона благодаря 
сотрудничеству с турецкими вооруженными 
силами.

Азербайджанская армия, показавшая свою силу в 
44-дневной карабахской войне 27 сентября - 10
ноября 2020 года, теперь отмечает годовщину
своего основания не с горечью поражения и
оккупации, а с гордостью за освобождение своих
земель от оккупации и победы.

Азербайджанская армия была создана 
постановлением правительства 26 июня 1918 года 
азербайджанскими офицерами, ранее 
служившими в армии царской России.

Правительство Азербайджана подписало первое 
соглашение с Османской империей в Батуми. На 
основании 4-й статьи соглашения власти 
Азербайджана запросили военную помощь у 
Османской империи. Энвер-паша, военный 
министр того времени, получил задание создать 
армию под командованием своего брата Нури-
паши (Киллигил), чтобы спасти Баку и другие 
провинции Азербайджана от армянских и 
большевистских банд.

Османская армия, именуемая Кавказской 
исламской армией, освободила Баку вместе с 
азербайджанской армией 15 сентября 1918 года.

Когда Османская империя потерпела поражение 
в Первой мировой войне, Исламская армия 
Кавказа была вынуждена покинуть Азербайджан. 
Но некоторые офицеры Кавказской исламской 
армии не уехали из страны для обучения 
азербайджанской армии.

Азербайджанская Республика закончилась 
вторжением в страну Советской армии 28 апреля 
1920 года, национальная армия была распущена.

После распада Советского Союза в 1991 году 
Азербайджан восстановил свою независимость, 
и армия была восстановлена.

Турция была первой страной, признавшей 
Азербайджан, и Турция поддерживала 
Азербайджан в военной области, а также во всех 
областях. С 1992 года между двумя странами 
подписано около 100 соглашений и протоколов 
по военным вопросам.

В соответствии с договоренностями Турция 
оказала Азербайджану помощь в развитии 
оборонной промышленности и подготовке 
военных специалистов. Большое количество 
азербайджанцев получили образование в 
военных училищах в Турции, и 
Азербайджанская военная академия стала 
учреждением, обеспечивающим образование в 
соответствии со стандартами НАТО при участии 
Турции.

Согласно меморандуму, подписанному в 2013 
году, две страны начали ежегодно проводить 
совместные огневые учения.

Благодаря ежегодным учениям «ТурАз Орел» 
координация и сотрудничество между военно-
воздушными силами двух стран были усилены.

При этом развивалось сотрудничество между 
Турцией и Азербайджаном в области оборонной 
промышленности. Имея в основном оружие и 
военную технику российского производства, 
Азербайджан увеличивал свою боевую мощь за 
счет закупок оружия и боеприпасов, 
производимых турецкими предприятиями 
оборонной промышленности.

30 лет оккупации закончились за 44 дня
Азербайджанская армия перенесла опыт, 
накопленный в ходе многолетних учений, в 
настоящую войну в операции, начатой 27 
сентября 2020 года.

В ходе 44-дневной войны азербайджанская 
армия освободила 5 городских центров, 4 
поселка и 286 деревень. После этого Армения 
признала поражение и подписала соглашение, 
по которому обещали эвакуировать провинции 
Агдам, Лачин и Кельбаджар. Азербайджан 
отдал на войне более 2900 шехидов.

SİHA сыграли важную роль в успехе 
Азербайджана

Вооруженные беспилотные летательные 
аппараты (SİHA), закупленные недавно в 
Турции и Израиле, сыграли важную роль в 
успехе азербайджанской армии.

Во время войны многие танки, бронетехника и 
огневые точки, принадлежащие Армении, были 
уничтожены прямыми попаданиями боевиков 
SİHA.

Материальная стоимость армянских танков, 
бронетехники и ракет, уничтоженных только 
SİHA турецкого производства, превысила 1 
миллиард долларов.

Министерство национальной обороны 
отмечает День Вооруженных сил Азербайджана

Министерство национальной обороны 
распространило поздравительное послание по 
случаю Дня Вооруженных сил Азербайджана.

В сообщении, опубликованном в социальной 
сети министерства, «Мы празднуем и с 
уважением приветствуем этот особый день 
могущественных Вооруженных сил 
Азербайджана, которые выполнили 
героический и самоотверженный долг во имя 
мира и безопасности наших турецких братьев и 
сестер, освобождение своих родных земель в 
Карабахе от оккупации с помощью операции 
«Единая родина» ». заявления были включены.

ИСТОЧНИК: AA
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HALKIN EMPERYALİZME 
KARŞI DİK DURUŞU!
Bu ülkenin bir vatandaşı, bir 
yurttaşı, bir ferdi olarak, bütün 
siyasi kaygılardan uzak geriye 
çekilip Türkiye’nin büyük 
fotoğrafına çıplak gözle veya 
gözlüklerimizdeki buğuları silerek 
bakmak zorundayız. Kendimiz, 
ailemiz, çocuklarımız ve 
geleceğimiz için...
İktidarı da muhalefeti de karşımıza 
koyalım; kardeşim siz ne 
yapıyorsunuz? Neyin 
derdindesiniz? Ne yapmaya 
çalışıyorsunuz?
Halkın gündemi ile sizin 
gündeminiz aynı mı? Kafanızı 
kaldırıp bir bakın bakalım; milli 
birlik ve beraberliğe şiddetle ihtiyaç 
duyduğumuz şu günlerde, bölük 
bölük, parça, parça olmak için her 
yolu deniyorsunuz! Düşman 
kardeşler bile birbirlerine bu kadar 
kin ve nefret dolu değiller. Kim 
adına, neyin adına bu düşmanlık? 
Bunun ülkeyi nasıl bir felakete, 
kaosa sürüklediğini ne zaman fark 
edeceksiniz? Çıkar, menfaat ve 
siyasi kaygılarınızın gözlerinizi kör 
ettiğini ne zaman göreceksiniz?
Bakın size bir gazeteci, bir sivil 
toplum örgütü lideri olarak halkın 
gündemini ve dertlerini 
söyleyeyim;
Halkın gündemi; geçim derdi, 
evine bir lokma ekmek götürme 
derdi. İş derdi, aş derdi. Sadece bu 
mu? Asla değil! Ülkemize yönelik 
saldırıların farkında olarak, 
emperyalizme karşı dik durma, 
ülkesini savunma, korumak ve 
kollamak derdi. Uğurunda seve 
seve canını vereceği bayrağının 
derdinde, vatanının derdinde. 
Üç tarafı denizlerle, dört tarafı 
düşmanla çevrili olduğunun, enerji 
ve su savaşlarının yapıldığının, 
uzayda hâkimiyet mücadelesinin 
verildiğinin, dost ve müttefik 
görünen ülkelerin ayağımızı 
kaydırmak, bir kaşık suda boğmak 
için fırsat kolladığının farkında ve 
bunu ciddi bir şekilde dert 
ediniyor. PKK/YPG ve benzeri 
terör örgütlerinin beslenip 
üzerimize saldırıldığının 
bilincinde. 
Türkiye’ye diz çöktürülüp, peyk 
devlet, kukla devlet, yapılmak 
istendiğini çok açık bir şekilde 
görüyor. Su uyur düşman uyumaz 
anlayışı ile her an nereden geleceği 
belli olmayan bir saldırı ile karşı 
karşıya olduğumuzu, sömürge devleti 
haline getirilmek istendiğimizin 
farkında ve en büyük sıkıntı olarak da 
bunu görüyor.

Halk, onuru ile şerefi ile çocuklarına, 
hür, bağımsız, muasır medeniyetler 
seviyesinin üstünde bir Türkiye 
bırakmak istiyor. 

Halk, Emperyalizme karşı dik duran 
bir siyasetçi görmek istiyor! 

Halkın dertleri bunlar.

Bakın bakalım halkın önceliği seçim 
mi? Anketörlere bir sorun bakalım 
halkın yüzde kaçı seçim istiyor? 

Halk iktidardan; bir an evvel 
salgın nedeniyle bozulan 
ekonomimizin acilen 
düzeltilmesini, sıkıntıların 
giderilmesini, problemlerin 
çözülmesini, ekonomik kaygı 
duymadan hayatının idame 
ettirilmesini, küresel güçlerin 
oyuncağı haline gelen organize 
suç örgüt liderlerinin bir an evvel 
tasfiyesini, ileri sürülen iddialar 
karşısında hukukun en hızlı bir 
şekilde işletilmesini, bu işlere 
karışan her kim olursa olsun, bu 
işin ucu nereye kadar giderse 
gitsin bir an evvel açıklığa 
kavuşturulmasını, terör 
örgütlerine ve küresel güçlere 
karşı verilen mücadelede çok 
daha etkin olunmasını, yatırım, 
istihdam, üretim ve ihracat 
konularında daha hızlı hareket 
edilerek ülkemizin çok daha hızlı 
bir şekilde toparlanmasını 
bekliyor. 
Halk muhalefetten; sadece nasılsın? 
İyi misin? Sıkıntıların neler? Yerine, 
senin problemlerini çözmek için 
şunları şunları yapacağım demesini, 
bozulan ekonominin düzlüğe 
çıkması için hangi tedbirlerin 
alınacağını, dünya da ilk on 
ekonomi arasına girmek için neler 
yapacaklarını, küresel güçlerin 
saldırıları karşısında neler 
düşündüklerini, Libya’da, Suriye’de, 
Doğu Akdeniz’de, Irak’da, 
Azerbaycan’da, Karabağ’da neler 
yapacaklarını, dış politikadaki 
sorunların çözümü konusunda ne 
düşündüklerini, küresel güç olmak 
yolunda ki politikalarını, uzay, 
enerji, su savaşları hakkında ne 
yapmak istediklerini, terörle 
mücadele ile ilgili tavırlarını, milli 
konulardaki hassasiyetlerini, sivil 
bir anayasa hazırlayıp halkı ve 
Türkiye’yi nasıl yönetmek 
istediklerine dair planları, projeleri 
bilmek ve “Emperyalizmin 
karşısında nasıl dik duracaklarını 
görmek” istiyor. 

Halkın gündemi ve beklentileri 
bunlar. Şimdi aynanın karşısına 
geçin bakın bakalım, halkın 
gündemi ile sizin gündeminiz 
örtüşüyor mu? 

Yönetmeye talip olduğunuz halkın 
gündemi mi, yoksa siyasi 
kaygılarınız, çıkar ve menfaatleriniz 
mi sizin için önemli?

Önceki yazılarımızda söylediğimizi 
tekrar ediyoruz;
Halk,  siyasetçilerin fersah fersah 
önünde. Kimse merak etmesin! 
Erken veya zamanında bir seçim 
olacak. İşte o zaman herkesin saçı 
kesilip önüne düşecek ve herkes hak 
ettiğini alacak.
Buradan uyarıyoruz! Kimse anket 
sonuçlarına göre politika 
üretmesin. Halk neyin ne olduğunu 
çok iyi biliyor. 
Kimlerin halkı dışlayıp, 
emperyalizmin dümen suyuna girip 
ona göre politika belirlediğini, 
Kimlerin halk ile iç içe olup, 
emperyalizme karşı dik durarak 
mücadele ettiğini çok iyi biliyor. 
Halk adaletini ve hakemliğini 
sandıkta gösterecektir...  

поддержки в жизни без 
экономических забот, 
скорейшей ликвидации лидеров 
организованной преступности, 
ставших игрушками мировых 
держав, скорейшего соблюдения 
законов перед лицом 
обвинений, скорейшего 
прояснения этих вопросов, кто 
бы ни был вовлечен в эти дела, 
как бы далеко это ни зашло, 
гораздо более эффективной 
позиции в борьбе с 
террористическими 
организациями и мировыми 
державами, быстрого 
восстановления нашей страны 
за счет более быстрых действий 
в области инвестиций, 
занятости, производства и 
экспорта.
Народ от оппозиции: вместо их 
вопросов таких как, как дела? у 
тебя все хорошо? какие у тебя 
проблемы? хочет, чтобы она 
сказала я сделаю это и это, 
чтобы решить твои проблемы, 
хочет знать какие меры ими 
будут приняты, чтобы вернуть 
ухудшившуюся экономику в 
нормальное русло, что они 
будут делать, чтобы войти в 
десятку ведущих экономик 
мира, что они думают о 
нападениях мировых держав, 
что они будут делать в Ливии, 
Сирии, Восточном 
Средиземноморье, Ираке, 
Азербайджане, Карабахе, что 
они думают о решении проблем 
во внешней политике, народ 
хочет знать их политику по 
превращению страны в 
мировую державу, что они хотят 
делать с космическими, 
энергетическими, водными 
войнами, их позиции в борьбе с 
терроризмом, их 
чувствительность к 
национальным вопросам, их 
планы и проекты о том, как они 
хотят управлять народом и 
Турцией, подготовив 
гражданскую конституцию, и 
«увидеть, как они будут 
противостоять империализму».
 Эти заботы и ожидания народа. 
Теперь подойдите к зеркалу и 
посмотрите, совпадают ли 
заботы народа и ваши.
Для вас важны заботы народа, 
которым вы стремитесь 
управлять, или ваши 
политические заботы, интересы 
и выгоды? 
Повторяем сказанное в наших 
предыдущих статьях;
Народ намного опережает 
политиков. Никто не должен 
волноваться! Буду ранние или 
своевременные выборы. Вот 
тогда у всех будут острижены 
волосы и упадут перед ними, и 
каждый получит то, что 
заслуживает.
Отсюда мы предупреждаем! 
Пусть никто не разрабатывает 
политику на основе результатов 
опроса. Народ очень хорошо 
знает, что к чему.
Кто исключая народ, попадает 
под империализм и 
соответственно ей проводит 
политику,
Он очень хорошо знает, кто 
вместе с народом, стоя прямо, 
борется против империализма. 
Народ покажет свою 
справедливость и судейство у 
урны для голосования ...  

НАРОД ПРОТИВ 
ИМПЕРИАЛИЗМА!

Как гражданин, житель и человек 
этой страны, отойдя от всех 
политических проблем, мы должны 
взглянуть на общую картину 
Турции невооруженным глазом 
или смахнув пелену с очков. Для 
нас самих, наших семей, наших 
детей и нашего будущего ... Давайте 
противостоять и правительству, и 
оппозиции; братцы, что вы 
делаете? Что вам нужно? Что 
пытаетесь сделать? Совпадает ли 
ваш день с днем народа? 
Поднимите голову и посмотрите: в 
эти дни, когда мы отчаянно 
нуждаемся в национальном 
единстве и солидарности, вы всеми 
способами пытаетесь быть 
разделенными, быть по 
отдельности! Даже враждующие 
братья не так полны обид и 
ненависти по отношению друг к 
другу. Во имя кого, во имя чего эта 
враждебность? Когда вы поймете, в 
какую катастрофу и хаос это 
втянуло страну? Когда вы увидите, 
что ваши интересы, выгоды и 
политические заботы ослепили вас?
Как журналисту и лидеру 
неправительственной организации, 
позвольте мне рассказать вам о 
днях и проблемах народа;
В повестке дня народа имеют 
место; тревога о том, как 
заработать на жизнь, как принести 
кусок хлеба домой. Заботы о 
работе, о еде. Только это? Конечно 
же нет! Зная о нападениях на нашу 
страну, заботы о противостоянии 
империализму, обороне, защите и 
охране своей страны. Беспокойство 
за свой флаг, за родину, ради 
которых простой народ с радостью 
отдаст свои жизни.
Народ осознает и серьезно 
обеспокоен тем, что страна, с трех 
сторон окружена морями, с 
четырех - врагами,  что ведутся 
войны за энергетические и водные 
ресурсы, что идет борьба за 
господство в космосе, что страны, 
которые кажутся дружественными 
и союзными, ждут возможности 
подставить подножку и утопить в 
ложке воды. Он знает, что РПК 
(Рабочая партия Курдистана)/YPG 
(Отряды народной самообороны) и 
подобные террористические 
организации питаются и нападают 
на нас. Он ясно видит, что Турцию 
хотят сделать зависимым 
государством, марионеточным 
государством. С пониманием того, 
что даже вода спит, а враг не спит, 
народ осознает, что мы находимся 
перед лицом нападения, которое 
может произойти в любой момент 
и не ясно откуда. Он осознает, что 
нас хотят превратить в колонию, и 
видит в этом самую большую 
проблему.
Народ хочет с достоинством и 
честью оставить для своих детей 
свободную, независимую, выше 
уровня современных цивилизаций 
Турцию.
Народ хочет видеть политика, 
решительно выступающего против 
империализма!
Это заботы народа.
Посмотрите, являются ли выборы 
приоритетом для народа. Спросите 
у социологов, какой процент 
населения хочет проведения 
выборов?
Народ ожидает от власти: срочного 
восстановления нашей экономики, 
которая ухудшилась из-за 
пандемии, устранения сложностей, 
решения проблем, 

İSMET TAŞ
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ООН призывает оказать 
дополнительную поддержку Турции и 
другим странам, принимающим 
беженцев

BM'den sığınmacılara ev sahipliği 
yapan Türkiye ve diğer ülkelere 
daha fazla destek çağrısı
Birleşmiş Milletler Uluslararası Göç Örgütü Direktörü Antonio Vitorino, en çok 
sığınmacıya ev sahipliği yapan Türkiye gibi ülkeler için "daha fazla dayanışma ve 
sorumluluk paylaşımı" çağrısı yaptı.

Türkiye'de 18-20 Haziran'da düzenlenen Antalya Diplomasi Forumu'na (ADF) katılan Vitorino, 
AA muhabirine yaptığı açıklamada; Türkiye, Lübnan, Ürdün ve Irak'ın Suriyeli sığınmacıların 
büyük çoğunluğuna ev sahipliği yaptığını söyledi.

Sığınmacıların ihtiyaçlarının karşılaması ve verdiği sözlerden ötürü Türkiye'ye ve diğer ülkelere 
teşekkür eden Vitorino, IOM'un Türkiye'ye destek olmaya devam edeceğini bildirdi.
Antonio Vitorino, sığınmacılara kapılarını açan bölgelere fon sağlayan ülkelere "hayati desteği 
sürdürmeleri" çağrısında bulunurken "uluslararası toplumun finansal taahhütlerine" duyulan 
ihtiyacın altını çizdi.

Vitorino ayrıca Avrupa Birliği (AB)-Türkiye ilişkilerinin güncellenmesi gerektiğini, taraflara 
bildirdiğini, uzun süren krizlerin sona erdirilmesi, barışın ve güvenliğin sağlanması için daha 
fazla çaba gösterilmesi gerektiğini belirtti.
Daha fazla yeni yerleşim ve kalıcı çözümlere gerçekten ihtiyaç olduğunu vurgulayan Vitorino, 
"Uluslararası düzeyde rakamlara ve hedefe giden yolların artmasının ortaklaşa savunuculuğunu 
yapmalıyız." ifadesini kullandı.

Yunanistan'ın yasa dışı geri itme uygulamaları
Antonio Vitorino, yakın zamanda sığınmacıların Yunanistan sınır muhafızları tarafından 
Türkiye'ye geri itilmesine ilişkin IOM'un durumu çok yakından takip ettiğini, insan hakları ve 
göçmelerin refahıyla ilgili endişelerini paylaştığını söyledi.
Vitorino, IOM'un AB'ye ve üye devletlere, sığınmacıların geri gönderilmesi, topluca sınır dışı 
edilmesine karşı ve göçmenlere yönelik şiddetin sona erdirilmesi için "acil harekete geçme" 
çağrısını hatırlatarak sivillere karşı kullanılan aşırı gücün ve şiddetin gerekçesi olmadığına 
dikkati çekti.

Uluslararası hukuka ve AB hukukuna göre sığınmacıların geri gönderilmesi ve toplu sınır dışı 
uygulamalarının yasak olduğunu hatırlatan Vitorino, IOM'un göçmenlerin ve sığınmacıların 
herhangi bir sınır bölgesinde istismar edilmesini güçlü bir şekilde kınadığını aktardı. Vitorino, 
geçen yıl önerilen ve halen müzakere edilmekte olan yeni göç ve sığınma planına atıfta 
bulunarak "IOM, Avrupa Komisyonu'nun önerisini memnuniyetle karşılıyor." dedi.

Kovid-19 ve göç
IOM Direktörü, Kovid-19 salgını gibi zor bir dönemde göçmenlerin halihazırda karşı karşıya 
olduğu mücadele alanlarını ağırlaştıran yeni ve tehlikeli nefret söylemi ve yabancı düşmanlığı 
formlarından derin endişe duyduklarını belirterek Kovid-19 aşılarına adil erişim çağrılarını 
yineledi.

Vitorino, düşük ve orta gelirli ülkelere aşı sağlamaya yönelik çabaların artırılmasını ve 
göçmenlerin kendilerini ve topluluklarını korumalarına izin verilmesini de istedi.

Göçün temel nedenleri
Vitorino, göçün temel nedenleri olarak sıralanan çatışma ve sivil itaatsizlik, iklim değişikliği, 
doğal afetler, insanların daha iyi iş yada eğitim arayışının tek kalemde gerçekleşmeyeceğine 
vurgu yaparak bölgesel iş birliği ve ülkeler arası diyaloğun ağlanmasının şart olduğunu kaydetti. 
IOM Direktörü göçün yön bazlı yaklaşımla yönetilmesi, tüm rotaların bölgeler arası 
yaklaşımlarla ele alınması gerektiğini, iklim değişikliğine, güvensizliğe ve istikrarsızlığa katkıda 
bulunan çatışmalara ve "güçlüklerle başa çıkma kabiliyetine sahip topluluklara" odaklanılması 
gerektiğine işaret etti.
KAYNAK:AA

альная потребность в новых пос

Антонио Виторино, директор Международной организации ООН по 
миграции, призвал к «большей солидарности и разделению 
ответственности» для таких стран, как Турция, где проживает 
большинство просителей убежища.
В заявлении для корреспондента АА Виторино говорится, что он участвует в 
Дипломатическом форуме Анталии (ADF), который проходил в Турции 18-20 
июня. Турция заявила, что Ливан, Иордания и Ирак принимают подавляющее 
большинство сирийских беженцев.

Виторино поблагодарил Турцию и другие страны за удовлетворение 
потребностей просителей убежища и за данные обещания и заявил, что МОМ 
будет продолжать поддерживать Турцию.

Антонио Виторино подчеркнул необходимость «финансовых обязательств со 
стороны международного сообщества», призвав страны «продолжать жизненно 
важную поддержку» странам, которые предоставляют средства регионам, 
которые открывают свои двери для лиц, ищущих убежища.

Виторино также заявил, что отношения между Европейским союзом (ЕС) и 
Турцией должны быть обновлены, он проинформировал стороны, что 
необходимо приложить дополнительные усилия для прекращения затяжных 
кризисов и обеспечения мира и безопасности.

Подчеркнув, что существует реальная потребность в новых поселениях и 
постоянных решениях, Виторино сказал: «Мы должны совместно выступать за 
увеличение числа поселений и путей достижения целей на международном 
уровне». использовал фразу.

Незаконные методы отпора в Греции
Антонио Виторино сказал, что в связи с недавним вытеснением беженцев в 
Турцию греческими пограничниками, МОМ очень внимательно следит за 
ситуацией и разделяет свою обеспокоенность по поводу прав человека и 
благополучия мигрантов.

Напомнив о призыве МОМ к ЕС и его странам-членам принять «срочные меры» 
против возвращения просителей убежища, массовой депортации и положить 
конец насилию в отношении мигрантов, Виторино обратил внимание на тот 
факт, что чрезмерная сила и насилие в отношении гражданских лиц 
неоправданно.
Напомнив, что репатриация и массовая депортация лиц, ищущих убежища, 
запрещены международным правом и законодательством ЕС, Виторино сказал, 
что МОМ решительно осуждает жестокое обращение с иммигрантами и лицами, 
ищущими убежища, в любом приграничном регионе.

«МОМ приветствует предложение Европейской комиссии», - сказал Виторино, 
имея в виду новый план миграции и предоставления убежища, который был 
предложен в прошлом году и все еще обсуждается. сказал.

Covid-19 и иммиграция
Директор МОМ повторил свой призыв к справедливому доступу к вакцинам 
против Covid-19, заявив, что они глубоко обеспокоены новыми и опасными 
формами ненавистнических высказываний и ксенофобией, которые усугубляют 
те области борьбы, с которыми иммигранты в настоящее время сталкиваются в 
трудные времена, такие как COVID-19 пандемия.
Виторино также призвал активизировать усилия по обеспечению вакцинами 
стран с низким и средним уровнем доходов и позволить мигрантам защитить 
себя и свои сообщества.
Основные причины миграции
Виторино подчеркнул, что конфликты и гражданское неповиновение, изменение 
климата, стихийные бедствия и поиск людей лучшей работы или образования, 
которые перечислены в качестве основных причин миграции, не произойдут 
сразу, и отметил, что региональное сотрудничество и диалог между странами 
обязательным.

Директор МОМ отметила, что управление миграцией должно осуществляться на 
основе подхода, основанного на направлениях, все маршруты следует 
рассматривать с использованием межрегиональных подходов, уделяя особое 
внимание конфликтам, которые способствуют изменению климата, 
небезопасности и нестабильности, а также «сообществам, способным 
справляться с проблемами». .
ИСТОЧНИК: AA
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Putin, Avrupa'ya zeytin dalı uzattı
Putin, "Rusya, Avrupa ile kapsamlı bir ortaklığın yeniden kurulmasından 
yana. Karşılıklı çıkarlarımıza yönelik birçok konu var" ifadelerini kullandı.       
Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin, ülkesinin Avrupa ile kapsamlı bir ortaklığın yeniden 
kurulmasından yana olduğunu belirterek iki tarafın karşılıklı pek çok çıkarının 
bulunduğunu söyledi.

Putin, Alman Die Zeit gazetesi için, Nazi Almanyası’nın Sovyetler Birliği’ne saldırması 
nedeniyle başlayan Büyük Vatan Savaşı’nın 80. yıl dönümü nedeniyle "Geçmişe rağmen 
açık olmak" isimli bir makale yazdı.

Rusya’nın Avrupa ile ilişkileri geliştirmeye çalıştığını belirten Putin, gerek Rusya gerek 
Avrupa Birliği’nin bu yolda çok şeyler yaptığını ifade etti. Ancak buna karşın NATO’nun 
doğuya doğru genişlemesinin Avrupa’da karşılıklı güvensizliğin başlamasının nedeni 
olduğunu dile getiren Putin, NATO’nun Rusya sınırlarına yaklaşmayacağına dair verilen 
sözlerin unutulduğuna dikkati çekti.

Avrupa’nın, Almanya’nın birleşmesinden sonra Rusya ve ABD’nin de katıldığı ortak bir güvenlik sistemi kurmadığını anlatan Putin, birçok ülkenin ültimatomla Batı veya Rusya yanlısı 
olmaya zorlandığını ifade etti.

Putin, "bu saldırgan politikaların" sonuçlarının Ukrayna’da 2014’te görüldüğünü kaydederek, Ukrayna’daki "darbenin" ABD ve Avrupa tarafından desteklendiğine işaret etti. Putin, "Şimdi 
tüm Avrupa güvenlik sistemi ciddi bir şekilde bozuldu. Gerginlik artıyor ve yeni bir silahlanma yarışının riskleri gerçek oluyor. İş birliğinin bize sunduğu muazzam fırsatları kaçırıyoruz, bu 
yüzden hepimiz ortak zorluklarla, salgın ve onun ağır ekonomik-sosyal sonuçlarıyla karşı karşıya kalıyoruz." ifadelerini kullandı.

Rusya’nın Avrupa’daki en büyük ülkelerden biri olduğunu, Avrupa ile kültürel ve tarihsel bağlar hissettiğini söyleyen Putin şöyle devam etti:
"(Avrupa ile) dürüst ve yapıcı bir etkileşime açığız. Atlantik'ten Pasifik Okyanusu'na kadar, Avrupa Birliği ve Avrasya Ekonomik Birliği de dahil olmak üzere çeşitli entegrasyon formatlarını 
içerecek ortak bir iş birliği ve güvenlik alanı yaratma fikrimiz bunu doğruluyor. Tekrar ediyorum: Rusya, Avrupa ile kapsamlı bir ortaklığın yeniden kurulmasından yana. Karşılıklı 
çıkarlarımıza yönelik birçok konu var."

Putin, dünyanın yeni tehditlerle karşı karşıya olduğunu belirterek geçmişin hatalarını kabul edip bunların düzeltilmesi gerektiğini ifade etti.
KAYNAK.AA

Путин протянул оливковую ветвь 
Европе

«Россия выступает за восстановление всеобъемлющего партнерства с 
Европой. Есть много вопросов, представляющих взаимный интерес», - 
сказал Путин.
 Президент России Владимир Путин заявил, что его страна выступает за 
восстановление всеобъемлющего партнерства с Европой и что у обеих сторон 
много общих интересов.

  Путин написал статью для немецкой газеты Die Zeit под названием 
«Открытость вопреки прошлому» по случаю 80-летия Великой Отечественной 
войны, которая началась из-за нападения нацистской Германии на Советский 
Союз. Заявив, что Россия пытается улучшить отношения с Европой, Путин 
заявил, что и Россия, и Евросоюз много сделали в этом направлении.

Однако Путин сказал, что расширение НАТО на восток стало причиной 
возникновения взаимного недоверия в Европе, и указал, что данные обещания, 
что НАТО не будет приближаться к границам России, были забыты.

Объясняя, что Европа не создала единую систему безопасности с участием России и США после воссоединения Германии, Путин сказал, что многие страны 
были вынуждены быть прозападными или пророссийскими, предъявив ультиматум. Отметив, что результаты «этой агрессивной политики» были замечены в 
Украине в 2014 году, Путин указал, что «переворот» в Украине был поддержан США и Европой.

 «Сейчас вся европейская система безопасности серьезно подорвана. Напряженность нарастает, и риски новой гонки вооружений осознаются. Мы упускаем 
огромные возможности, которые предлагает нам сотрудничество, поэтому все мы сталкиваемся с общими проблемами, эпидемией и ее серьезными 
последствиями. социально-экономические последствия ", 
- сказал Путин". использовал фразы.

Заявив, что Россия является одной из крупнейших стран Европы и что он чувствует культурные и исторические связи с Европой, Путин продолжил: «Мы 
открыты для честного и конструктивного взаимодействия (с Европой). От Атлантики до Тихого океана, Европейский Союз Наша идея создания общего 
пространства сотрудничества и безопасности, которое будет включать в себя различные формы интеграции, в том числе Экономический союз, подтверждает 
это.

Повторяю: Россия выступает за восстановление всеобъемлющего партнерства с Европой. Есть много вопросов, отвечающих нашим общим интересам ». Путин 
заявил, что мир сталкивается с новыми угрозами, и что он принял ошибки прошлого и заявил, что они должны быть исправлены.

Haziran 2021  
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Önceki yazımızda daha ziyade 
Hakaslar ile onların geleneksel 
Şamanlığına dair bilgiler paylaşmış 
ve bir şamanın geleneksel defin 
töreni hakkında bilgi vereceğimizi 
ifade etmiştik. Dolayısıyla bu yazıda 
Hakasların önemli kamlarından 
(şaman) biri olan ve yakın 
zamanlarda ölen Aleksey 
Mihayloviç Sultrekov için yapılan 
bir ritüeli okuyucumuzla 
paylaşacağız. 

Ancak evvela onun ölüm tarihine 
dair birkaç detayı paylaşmak faydalı 
olacaktır.

A. M. Sultrekov adlı kam (şaman)
için defin töreni öncesi yapılan
toplantıdaki konuşmalardan
hareketle ölüm tarihini defterimize
3 Mart 2014 olarak not etmişimişiz.
Ancak bu tarihte bir hata olması
kuvvetle muhtemeldir. Bunun iki
nedeni olduğunu söyleyebiliriz.
Birincisi, bu kamın öldüğünden
hemen haberdar olmamıştık.

Dolayısıyla onun için Hıristiyanlık 
inancına göre yapılan defin 
töreninden de haberimiz yoktu. 
Böylece bu hadiseyi not ettiğimiz bir 
bilgi de bizde yoktu. 

İkincisi, 9 Nisan 2014 sabahı defin 
töreni için yola çıktığımızda başka 
bir şaman olan Vladimir Petroviç, 
Aleksey M. Sultrekov’un ruhunun 
40 gün dolmadığı için hâlâ orada 
burada gezdiğini ve 40 günden 
sonra onun ruhunun alt dünyaya 
mı, yukarı dünyaya mı gideceğine 
ruhların karar vereceğini söylemişti.

Bu bilgiye göre Sultrekov’un “kırkı” 
9 Nisan 2014’te doluyordu. Bundan 
hareketle Sultrekov’un ölüm tarihi 1 

Mart 2014 olarak ifade edilebilir.

Abakan’ın merkezinde yer alan 
“Şaman Derneği”nde yapılan 
toplantılarda kendisiyle birkaç defa 
karşılaşıp, tanıştığımız hâlde ne 
yazık ki onun hayat hikâyesine 
yönelik bilgileri kaydedemedik. 

İlk birkaç toplantıda daha yeni 
görüştüğümüz için sonra röportaj 
yapmayı düşünmüştük ancak ölüm 
ansızın gelip çatmıştı ve biz de onu 
tanıma ve biyografisini kaydetme 
fırsatını kaçırmıştık. 

Bu kamın (şaman) irticalen Şamanî 
dualar söylediğini ve bunları 
gazetelerde yayımladığını biliyoruz. 
Onun bu şekildeki tören esnasında 
söylediği bir Şamanî duaya biz de 
şahit olduk.

Gelelim bu kam için yapılan defin 
merasimine… Hakasya’da 
şamanların sıradan insanlar gibi 
mezarlıklara gömülmediği, bunun 
yerine belli başlı kutsal mekânlar 
olarak kabul edilen yerlere 
gömüldüğü söylenebilir.

Nitekim Hakasya Özerk 
Cumhuriyeti’ndeki “Sağsır”, 
“İzıh”, “Imay”, “Uytag”, 
“Samohval”, “Sunduki”, “Borus” 
vb. gibi dağlar; “Ah Üüs”, “Kara 
Üüs”, “Abakan”, “Çulım”, 
“Yenisey”, “Uybat” vb. gibi 
nehirler; “Ulug Hurtuyah-Tas”, 
“Ah-Tas”, “İney-Tas” vb. gibi taş 
heykeller veya kayalıklar; “Ulan”, 
“Kamışta”, “Nina” vb. gibi 
vadiler; “Haraköl”, “Osköl”, 
“Ayranköl”, “Tigirköl” vb. gibi 
göller bu kutsal mekânlardan 
bazılarıdır. 

İşte ölen kam Aleksey Mihayloviç 
Sultrekov için yapılan ritüel de 
böyle kutsal bir mekânda 
yapılmış ve sembolik defin 
merasimi burada 
gerçekleştirilmiştir. Buna göre 
defin öncesi bazı hazırlıklar 
yapılmıştı.

3 Mart 2014 tarihinde ölen kam 
A. M. Sultrekov için ritüelin
yapılacağı mekânı belirlemek
üzere 08 Nisan 2014 tarihinde
“Honhoray” adlı kafede “Hakas
Şaman Derneği” üyeleri bir
toplantı yaptı. Bu tören kamın
“kırkı” çıkacağı için yapılacaktı.
Toplantıya bu satırların yazarı da
katıldı.

Burada Aleksey Mihayloviç 
Sultrekov’un Hıristiyan 
geleneklerine göre cenaze 
töreninin yapıldığı konuşuldu. 
Oysa A. M. Sultrekov şaman 
olduğu için Şamanî geleneklere 
göre de bir tören yapılması 
gerekiyordu. Dernek üyelerinin 
çoğu böyle bir törenin gerekli, 
hatta zorunlu olduğunu ama 
işlerinden dolayı 
katılamayacaklarını söylediler.

Neticede ölen kamın doğduğu 
köyün taygalarında onun şaman 
kıyafetleri gömülmek suretiyle 
sembolik bir cenaze töreni 
yapılmasına ve bu törene 
Hakasların önde gelen kamları 
Valeriy N. Çeboçakov’un, 
Vladimir Petroviç’in, kam adayı 
Anatoliy İvanoviç’in ve benim 
katılmama karar verildi. Anatoliy 
İvanoviç’in sonradan işi çıkınca 
biz 3 kişi bu ritüeli 
gerçekleştirmek üzere yollara 
düştük.

Давайте рассмотрим 
церемонию погребения этого 
шаманп… Можно сказать, что 
в Хакасии шаманов хоронят не 
на кладбищах, как обычных 
людей, а в местах, считающихся 
главными священными 
местами. 

В Хакасской Автономной 
Республике такими 
священными местами 
считаются горы Сахсар, Изых, 
Ымай, Уйтаг, Самохвал, 
Сундуки, Борус; реки Ах Уюс, 
Кара Уюс, Абакан, Чулым, 
Енисей, Уйбат; каменные 
статуи и скалы Улуг Хуртуях 
Тас, Ах Тас, Иней Тас; долины 
Улан, Камышта, Нина; озера 
Харакол, Оскол, Айранкол, 
Тигиркол. 

Именно в таком святом месте 
был проведен обряд усопшего 
шамана Алексея Михайловича 
Султрекова и здесь прошла 
символическая церемония его 
захоронения.

Соответственно, перед 
погребением были проведены 
некоторые приготовления.

Члены «Ассоциации хакасских 
шаманов» 8 апреля 2014 года в 
кафе «Хонхорай» провели 
собрание для определения 
места проведения ритуала в 
честь умершего 3 марта 2014 
года шамана А.М. Султрекова. 
Эта церемония должна была 
состояться в честь «сорок» 
дней шамана. Автор этих строк 
тоже присутствовал на встрече.

Здесь обсуждалось, что 
похороны Алексея 
Михайловича Султрекова 
прошли по христианским 
традициям. Однако, поскольку 
А.М. Султреков был шаманом, 
обряд нужно было проводить и 
в соответствии с шаманскими 
традициями. 

Большинство членов 
ассоциации сказали, что такая 
церемония необходима, даже 
обязательна, но они не смогут 
присутствовать в связи с 
работой. 

В результате было решено, что 
в тайге села, где родился 
покойный шаман, будет 
проведена символическая 
поминальная церемония, где он 
будет похоронен в его 
шаманской одежде. 

В церемонии должны были 
участвовать ведущие хакасские 
шаманы Валерий Николаевич 
Чебочаков, Владимир 
Петрович, кандидат в шаманы 
Анатолий Иванович и я. 

Но потом у Анатолия 
Ивановича появились срочные 
дела, и мы втроем отправились 
в путь, чтобы провести этот 
ритуал.

В нашей предыдущей статье мы 
поделились информацией о 
хакасах и их традиционном 
шаманизме и обещали рассказать 
о традиционной церемонии 
погребения шамана. 

Поэтому в этой статье мы 
поделимся с нашими читателями 
ритуалом, совершенным для 
Алексея Михайловича 
Султрекова, который был одним 
из важнейших хакасских шаманов 
и недавно умер. 

Но сначала будет полезным 
поделиться некоторыми 
подробностями о дате его смерти. 
Исходя из речей, сказанных на 
собрании перед погребением кама 
(шамана) Султрекова А.М., мы 
отметили в своей записной 
книжке дату его смерти 3 марта 
2014 года. Однако весьма 
вероятно, что в этой дате была 
ошибка. Можно сказать, что 
этому есть две причины. 

Во-первых, мы не сразу узнали о 
смерти шамана. Поэтому у нас нет 
информации об обряде его 
погребения по христианским 
верованиям. Таким образом, у нас 
не было никакой информации, 
чтобы зафиксировать этот 
инцидент. 

Во-вторых, утром 9 апреля 2014 
года, когда мы отправились на 
погребение, другой шаман, 
Владимир Петрович, сказал, что 
душа Алексея Михайловича 
Султрекова все еще блуждает 
туда-сюда, потому что 40 дней еще 
не истекли, и что после 40 дней, 
души будут решать, отправится ли 
его душа в нижний мир или в 
верхний мир.

Согласно этой информации, 
"сорок дней" Султрекова истекали 
9 апреля 2014 года. Исходя из 
этого, дату смерти Султрекова 
можно обозначить как 1 марта 
2014 года. 

Хотя мы были знакомы и 
несколько раз встречались с ним 
на собраниях, проводимых в 
«Ассоциацией шаманов», 
расположенном в центре Абакана, 
к сожалению, нам не удалось 
записать информацию о его 
жизни. 

Поскольку на первых нескольких 
встречах мы только 
познакомилист, мы думали взять 
у него интервью позже, но смерть 
наступила внезапно, и мы 
упустили возможность 
познакомиться с ним и записать 
его биографию. 

Мы знаем, что этот кам (шаман) 
импровизированно произносил 
шаманские молитвы и публиковал 
их в газетах. 

Мы также стали свидетелями 
такой шаманской молитвы, 
которую он произнес во время 
одной церемонии.

SİBİRYA GÜNLÜKLERİ-IV СИБИРСКИЙ ДНЕВНИК-IV

Prof. Dr. 
Abdulselam ARVAS
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KKTC Cumhurbaşkanlığı: AB Konseyi Liderler Zirvesi'nin sonuç 
bildirgesinde kabul edilemez ifadelere yer verilmiştir
KKTC Cumhurbaşkanlığı, AB Konseyi Haziran 2021 Liderler Zirvesi'nin sonuç bildirgesinde KKTC'yi ilgilendiren ve kabul edilemez 
ifadelere yer verildiğini bildirdi.    

KKTC Cumhurbaşkanlığından yapılan yazılı açıklamada, Kıbrıs Türk 
tarafının, KKTC Cumhurbaşkanı Ersin Tatar'ın seçilmesiyle birlikte 
federasyon çözüm modelini hedefleyen müzakerelerin artık tüketildiğini ve 
gerçekçi yeni bir zemine ihtiyaç olduğunu desteklediği kaydedildi.

Cumhurbaşkanı Tatar'ın KKTC'nin egemen eşitliğine saygı gösterilmesi ve 
eşit uluslararası statüsünün kabul edilmesiyle yeni bir zemin oluşturulmasının 
müzakerelerin başarısı için kaçınılmaz olduğunu savunduğu ifade edilen 
açıklamada, tarafların statüleri ve meşruiyetleri eşitlenmeden Kıbrıs'ta 
gerçekçi ve sürdürülebilir bir uzlaşının mümkün olamayacağı vurgulandı.

"AB tarafının, açıklamaları Kıbrıs Türk tarafının pozisyonunu yanlış 
anladığını göstermektedir"

Açıklamada şu ifadelere yer verildi:
"Kıbrıs Türk tarafının hedefi yukarıdaki zeminde iki taraf arasında kurumsal 
bir iş birliği geliştirilmesini sağlamaktır. AB tarafının açıklamaları, Kıbrıs 
Türk tarafının bu pozisyonunu, en iyi ihtimalle, yanlış anladığını 
göstermektedir. Bu nedenle AB'nin güncelliğini yitirmiş BM Güvenlik 
Konseyi kararlarını referans olarak alma ısrarı, esasen, Kıbrıs şartlarına 
uygunsuzluğu ve başarısızlığı gün yüzüne çıkmış eski zemin ve parametreler 
çerçevesinde sonuçsuz müzakere süreçlerini desteklemekten başka anlam 
taşımamaktadır. AB'nin Ada'daki siyasi ve hukuki gerçekler temelinde 
Kıbrıs’a ilişkin siyasetini gözden geçirmesini bekliyoruz."
Kapalı Maraş'ı da içeren güven yaratıcı önlemlerin geçmişte Rum tarafınca 
reddedildiği hatırlatılan açıklamada, Kıbrıs Türk tarafının Kapalı Maraş'a 
ilişkin açılımının doğru yönde atılmış bir adım olarak değerlendirilmesinin 
beklendiği ve Maraş açılımının mülkiyet hakkı iddiaları ve uluslararası hukuk 
gözetilerek ilerlediğinin altı çizildi.

Cumhurbaşkanlığından yapılan yazılı açıklama, şöyle devam etti:
"Doğu Akdeniz'de gerilimin azaldığını söylemekle yetinen AB, Kıbrıs Türk 
halkının meşru hak ve çıkarlarını gasp etmeye devam eden Rum tarafının tek 
yanlı ve hukuk dışı tasarruflarla yürüttüğü çalışmalarını görmezden gelerek 
desteklemektedir. Hidrokarbon konusunda Kıbrıs Türk tarafının iş birliği 
tesis etmek ve bölgeye istikrar getirmek amacıyla 13 Temmuz 2019 tarihinde 
yaptığı önerisinin halen masada olduğunu da bu vesileyle hatırlatmak isteriz. 
AB'yi Kıbrıs’ta iki tarafın meşru hak ve çıkarlarına saygılı davranmaya ve 2004 
yılında Kıbrıslı Türkler üzerindeki izolasyonu kaldırma yönünde beyan ettiği 
iradeyi hayata geçirmeye davet ediyoruz."

Açıklamada, AB Konseyi Haziran 2021 Liderler Zirvesi'nin sonuç 
bildirgesinde KKTC'yi ilgilendiren ve kabul edilmesi mümkün olmayan 
ifadelere yer verildiği vurgulandı.
KAYNAK:AA

Председательство в ТРСК: 
недопустимые заявления 
включены в итоговую 
декларацию саммита лидеров 
Совета ЕС
Председательство ТРСК заявило, что итоговая декларация 
июньского 2021 года Саммита лидеров Европейского совета 
содержит заявления, касающиеся ТРСК и неприемлемые.

В письменном заявлении, сделанном Президиумом ТРСК, было отмечено, что 
кипрско-турецкая сторона поддерживает то, что с избранием президента ТРСК 
Эрсина Татара переговоры, нацеленные на модель решения федерации, теперь 
исчерпаны, и требуется новая реалистичная почва. .

В заявлении Президент Татар заявил, что для успеха переговоров неизбежно 
создание новой основы путем уважения суверенного равенства ТРСК и признания 
ее равного международного статуса, и было подчеркнуто, что реалистичное и 
устойчивое примирение на Кипре будет невозможно без уравнивания статуса и 
легитимности сторон.
«Заявления стороны ЕС показывают, что кипрско-турецкая сторона неправильно 
поняла позицию»
Заявление содержало следующее:
<< Цель кипрско-турецкой стороны заключается в развитии институционального 
сотрудничества между двумя сторонами на вышеуказанной территории. 
Заявления стороны ЕС показывают, что кипрско-турецкая сторона в лучшем 
случае неправильно поняла эту позицию. Следовательно, настойчивое требование 
ЕС взять за образец устаревшие резолюции Совета Безопасности ООН ". По сути, 
это не означает ничего, кроме поддержки безрезультатных переговорных 
процессов в рамках старых основ и параметров, которые были несовместимы и не 
соответствовали условиям Кипра. Мы ожидаем, что ЕС должен пересмотреть свою 
политику в отношении Кипра на основе политических и правовых реалий на 
острове ».

Напоминая, что меры по укреплению доверия, в том числе закрытый 
Мараш, были отклонены кипрско-греческой стороной в прошлом, в 
заявлении подчеркивалось, что открытие стороны киприотов-турок в 
сторону закрытого Мараша, как ожидается, будет рассматриваться как 
шаг в правильном направлении, и что Инициатива Мараша развивается с 
учетом требований прав собственности и международного права.

Письменное заявление Президиума продолжалось следующим образом:
<< Достаточно заявить, что напряженность в Восточном Средиземноморье снизилась, и ЕС поддерживает кипрско-греческую сторону, которая продолжает 
узурпировать законные права и интересы кипрско-турецкого народа, игнорируя односторонние и незаконные действия кипрско-греческой стороны. В целях 
налаживания сотрудничества по углеводородной проблеме и обеспечения стабильности в регионе, ЕС Мы хотели бы воспользоваться этой возможностью, 
чтобы напомнить вам, что предложение, сделанное 13 июля 2019 года, все еще находится на рассмотрении. Мы призываем ЕС действовать уважительно.

 к законным правам и интересам обеих сторон на Кипре, а также к осуществлению воли, провозглашенной в 2004 году, по снятию изоляции с 
киприотов-турок ".
В заявлении подчеркивалось, что в итоговую декларацию июньского 2021 года саммита лидеров Европейского совета были включены заявления, касающиеся 
ТРСК, которые не могут быть приняты.
ИСТОЧНИК: AA

Haziran 2021  
SİVİL İNİSİYATİF
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Kırgızistan-Türkiye 
İlişkilerinde Yeni Dönem

Geçtiğimiz günlerde 
Kırgızistan 
Cumhurbaşkanı Sadır 
Caparov'un Türkiye 
ile Kırgızistan 
arasında ekonomik ve 
kültürel işbirliğini 
arttırmak ve yeni 
işbirliği olanaklarını 
araştırmak için 
Türkiye'yi ziyaret 
etmesi Kırgızistan ve 
Türkiye ilişklerinin 
önümüzdeki dönemde 
hızla artacağının en 
büyük göstergesiydi. 

Şüphesiz Kırgızistan Cumhurbaşkanı Caparov'un ilk görüşmesi Türkiye 
Cumhurbaşkanı Tayyip Erdoğan ile Cumhurbaşkanlığı külliyesinde önce her iki 
cumhurbaşkanı arasında baş başa oldu.
Bu görüşme sonrasında ise  Kırgız Cumhuriyeti ile Yüksek Düzeyli Stratejik 
İşbirliği Konseyi'nin 5. toplantısı gerçekleştirilerek, iki ülke arasında birçok 
anlaşmalar imzalandı. 
Daha bir kaç ay önce göreve başlamış olan yeni Cumhurbaşkanı Caparov'un 
Türkiye'ye yapmış olduğu bu ziyaret kardeş iki ülkenin geleceğe yönelik ilişkileri 
açısından oldukça önemliydi.
Türke Keneşi ve Türksoy üyesi olan Kırgızistan Türkiye ile birlikte yedi bağımsız 
Türk devletleri arasında yer almakta ve "Manas" Destan'i gibi ortak bir kütüre 
sahipti.
Ekonomik, ticari, savunma ilişkileri yanında iki ülke arasında kültürel ilişkilerin 
gelişmesinede büyük önem veren Kırgızistan Cumhurbaşkanı Caparov bu amaçla 
heyetine dünyada göçebe kütürünün merkezi olan ülkesinden bu kültürün en 
önemli temsilcilerinden olan "Nomad Orda" kamu vakfınıda almıştı.
Sayın Caparov'a TOBB Başkanı Rıfat Hisarcıklıoğlu tarafından verilen "Fahri 
Doktora Ödülü" sonrasında Türkiye'nin tanınmış sanayicilerinin ve iş insanlarının 
katılımı ile yapılan toplantılar sırasında Nomad Orda Vakfı Türkiye Koordinatörü 
Malik Kerimov tarafından yürütülen kültürel işbirliği konularıda görüşüldü.
Bu toplantılarda bulunan  Nomod Orda Vakfı Başkanı Kaparbek Kokumov, 
amaçlarının "Göçebe" kültürünü tanıtmak ve yaygınlaştırmak oldugunu ifade 
ederek, okçuluk, at biniciliği ve kırgız milli oyunlarının Türkiye'de sergilenmesi 
için önemli anlaşmalar yaptıklarını ifade etti.
Kırgızistan'ın özellikle zengin Altın madenlerinin daha verimli işletilerek Kırgızistan 
ekonomisine katkısının sağlanmasını öncelikle hedefleyen Cumhurbaşkanı Caparov'un 
Türkiye ziyareti ülkesi açısından büyük önem taşımaktadır.

Новый период в 
кыргызско-турецких отношениях

Визит президента Кыргызстана Садыра Жапарова в Турцию с целью 
расширения экономического и культурного сотрудничества между Турцией и 
Кыргызстаном и изучения новых возможностей сотрудничества стал самым 
большим показателем того, что в предстоящий период отношения между 
Кыргызстаном и Турцией будут быстро развиваться. 
Несомненно, в первую очередь, состоялась тет-а-тет встреча президента 
Кыргызстана Жапарова с президентом Турции Эрдоганом в 
Президентском комплексе.
После этой встречи было проведено 5-е заседание Совета 
стратегического сотрудничества высокого уровня с Кыргызской 
Республикой, и между двумя странами было подписано множество 
соглашений.
Визит нового президента Жапарова, вступившего в должность всего 
несколько месяцев назад, в Турцию был очень важен для будущих 
отношений двух братских стран.
Являясь членом Тюркского совета и Тюрксоя, Кыргызстан вместе с 
Турцией входит в число семи независимых тюркских государств и имеет 
общую культуру, подобную эпосу «Манас».
Президент Кыргызстана Жапаров, который придает большое значение 
развитию культурных связей между двумя странами, а также 
экономических, торговых и оборонных отношений, принял в свою 
делегацию общественный фонд «Номад Ордо», одного из самых важных 
представителей этой культуры из его страны, которая является центром 
мировой кочевой культуры.
После вручения г-ну Жапарову звания «Почетного профессора» главой 
TOBB Рифатом Хисарджиклыоглу состоялись встречи с участием 
известных промышленников и бизнесменов Турции. В ходе встреч также 
обсуждались вопросы культурного сотрудничества, проводимые 
координатором фонда “Nomad Ordо” в Турции Маликом Керимовым.
Президент фонда «Номад Ордо» Капарбек Кокумов, присутствовавший 
на этих встречах, заявил, что их цель - продвижение и распространение 
«кочевой» культуры, и сообщил, что они заключили важные соглашения 
об организации в Турции  выставок по стрельбе из лука, верховой езде и 
национальных играх Кыргызстана.
Визит президента Жапарова в Турцию, который в первую очередь 
направлен на содействие экономике Кыргызстана за счет более 
эффективной эксплуатации богатых золоторудных ресурсов 
Кыргызстана, имеет большое значение для его страны.

Tel Abyad halkı, terör örgütü YPG/
PKK'nın sivil yerleşimleri hedef 
almasını protesto etti
Tel Abyad'ın batısında, Barış Pınarı Harekatı bölgesi sınırlarının dışında yer alan Hafiyye ve Koz 
Ali köylerine yuvalanan YPG/PKK'lı teröristler, sabah erken saatlerde Tel Abayd ilçesinin batı 
kırsalındaki Hırbet Faras köyüne havan saldırısı düzenledi.
Barış Pınarı Harekatı sınırları içerisinde yer alan Hırbet Faras'a saldırının ardından köy 
meydanında toplanan siviller, bölgedeki istikrarı bozmaya çalışan ve sivillerin hayatlarını 
tehlikeye atan YPG/PKK’lı teröristleri protesto etti.
YPG/PKK'lı teröristlerce hedef alınan köy, Suriye-Türkiye sınır hattının10 kilometre güneyinde 
yer alıyor.
"15 günden bu yana havan saldırıları yoğunlaştı"
Protestoculardan Vail Mekko, AA muhabirine yaptığı açıklamada, köyde yaklaşık 80 ailenin 
yaşadığını ancak örgütün son zamanda artan saldırılarından ardından bazı ailelerin göç ettiğini 
söyledi.
Teröristlerin, köylerini kasıtlı olarak hedef aldığını belirten Mekko, "Sabah saatlerinde yapılan 
saldırıda kadınlar ve çocukların durumun görecektiniz. İmkan olsaydı yer altına saklanacaklardı. 
15 günden bu yana havan saldırıları yoğunlaştı." dedi.
Mekko, köyünün sınır hattının güneyinde 10 kilometre mesafede yer aldığını dile getirerek, 
Rusya ile Türkiye arasında Ekim 2019'da varılan anlaşma gereği örgütün sınır hattından 30 
kilometre güneye doğru çekilmesi gerektiğini anımsattı.
"Çocuklar çok korktu. Arazilere kaçtık"
Kalp hastası Zarife Zulfi de saldırının yarattığı panikten dolayı sağlık durumunun kötüleştiğini ve 
sağlık merkezine gitmek zorunda kaldığını dile getirdi.
Zulfi, "Hastaneden az önce döndüm. Çocuklar çok korktu. Arazilere kaçmıştık. Sivillerin suçu 
ne? Ne günahımız var?" ifadelerini kullanarak teröristlerin saldırılarına sitem etti.
Teröristlerin saldırılarından dolayı panik ve korku yaşadıklarının altını çizen Amire Zulfi de "Biz 
siviliz. Nereye gideceğiz? Nereye kaçacağız? Bu köye belki de 50’den fazla saldırı oldu. Koyun ve 
tavuklarımız da bizle kaçtı." ifadelerini kullandı.
"Hayvanlar bile örgütün bombardımanından kaçtı"
Evi teröristlerin düzenlediği saldırılarda zarar gören Fadel Mekko da köyde Suriye Milli 
Ordusunun veya Türk Silahlı Kuvvetlerinin herhangi bir noktasının veya karargahının 
bulunmadığını vurguladı.
Mekko, "Ellerinden gelse havayı bile bizden keserler. Arkamdaki evin çatısı çöktü. Tekrar 
düzelttik. Beslediğimiz hayvanlar bile örgütün bombardımanından kaçtı." şeklinde konuştu.
7 yaşındaki Uday Zulfi de "Sabah bizi vurdular. Çok korktum. Nereye saklanacağımı bilemedim." 
yaşadığı korku dolu anları anlattı.                 KAYNAK:AA

Жители Тель-Абьяда протестуют против 
террористической организации YPG / PKK, 

нацеленной на гражданские поселения
Укрывшись в деревнях Хафийе и Коз-Али, за пределами операции «Весна мира», к западу от Тель-
Абьяд, террористы YPG / PKK нанесли минометный удар по деревне Хирбет-Фарас в западной 
сельской местности района Тель-Абайд рано утром. утро.
Мирные жители, собравшиеся на деревенской площади после нападения на Хирбет Фарас, 
расположенный в границах операции «Весна мира», выразили протест террористам YPG / PKK, 
которые пытались дестабилизировать регион и подвергнуть опасности жизнь мирных жителей.
Деревня, которая стала мишенью террористов YPG / PKK, расположена в 10 км к югу от линии 
сирийско-турецкой границы.
"Минометные обстрелы участились за 15 дней"
В беседе с агентством Anadolu Agency (AA) один из протестующих, Вейл Мекко, сказал, что в 
деревне живут около 80 семей, но некоторые семьи мигрировали после недавних нападений 
организации.
Заявив, что террористы преднамеренно нанесли удар по их деревне, Мекко сказал: «Вы бы увидели 
положение женщин и детей во время нападения утром. Если бы это было возможно, они бы 
спрятались под землей. За 15 дней минометные обстрелы усилились. " сказал.
Выразив, что его деревня находится в 10 км к югу от границы, Мекко напомнил, что организация 
должна отойти от границы в 30 км к югу в соответствии с соглашением, достигнутым между 
Россией и Турцией в октябре 2019 года.
«Дети были очень напуганы. Мы бежали в поля»
Зарифе Зульфи, больная сердцем, также заявила, что ее состояние здоровья ухудшилось из-за 
паники, вызванной нападением, и ей пришлось обратиться в поликлинику.
Зульфи сказал: «Я только что вернулся из больницы. Дети были очень напуганы. Мы бежали в 
поля. Что не так с мирными жителями? Какой у нас грех?» Своими заявлениями он упрекнул 
нападения террористов.
Подчеркнув, что они испытали панику и страх из-за нападений террористов, Амире Зульфи сказал: 
«Мы мирные жители. Куда мы пойдем? Куда мы убежим? нас." использовал фразы.
«Даже животные избежали бомбардировки организации»

Фадель Мекко, дом которого был поврежден в результате нападений террористов, подчеркнул, что 
в селе нет пункта или штаба Сирийской национальной армии или турецких вооруженных сил.
Мекко сказал: «Даже если бы они могли, они бы перекрыли нам воздух. Крыша дома позади меня 
рухнула. Мы снова починили ее. Даже животные, которых мы кормим, избежали бомбардировки 
организации». он сказал.
Семилетний Удай Зульфи сказал: «Они застрелили нас утром. Я был так напуган. Я не знал, где 
спрятаться». Он рассказал о пережитых им ужасных моментах.                   ИСТОЧНИК: AA
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MHP Genel Başkanı Devlet Bahçeli: Üniversite sınavları tamamen kaldırılmalıdır

MHP Genel Başkanı Devlet 

Bahçeli, partisinin grup 

toplantısında "Üniversite 

sınavları tamamen 

kaldırılmalıdır. Türkiye 

sınavsız üniversiteye geçişi 

başarabilecek güçtedir." 

diyerek çağrıda bulundu.

Milliyetçi Harekete Partisi Genel Başkanı Devlet Bahçeli partisinin grup 
toplantısında konuştu. Bahçeli, konuşmasının en başında üniversiteler ve 
gençlerle ilgili değerlendirmelerde bulundu.

"SINAVSIZ ÜNİVERSİTE TEZİNİ SAVUNUYORUZ"

Bu sırada üniversite sınavlarının kaldırılması gerektiğini söyleyen Devlet 
Bahçeli, "Biz gençlerimizin bir sınava mahkum olmasına karşıyız ve yeni bir 
sistemi arzuluyoruz. Pek çok üniversitenin kontenjanı dolmamaktadır. 
Sınavsız üniversite tezini savunuyor ve Türkiye'nin bu sisteme geçecek güce 
sahip olduğunu düşünüyoruz. Böylece öğrencilerimizi evlatlarımızı yarış atı 
gibi görmemiş ve müfredat kapsamında başarı ortalaması, olgunlaşma 
sınavları gibi fırsat eşitliği gözetilerek üniversite geçişi sağlanabilir. Türkiye 
sınavsız üniversiteye geçişi başarabilecek güçtedir." dedi.

"GENÇLERİMİZİ SEVİYORUZ"

"Sınavlara neşter vurmanın, bilim ve teknoloji üretimine yatkın, kültürlü ve 
inançlı nesillerin yetiştirilmesi Türkiye'nin kalkınma gayesini 
kamçılayacaktır." diyen Bahçeli şöyle devam etti: "Biz gençlerimize 
baktığımızda Z kuşağı değil akıl, bilim, inanç, fedakarlık ve 'Bir Türk 
dünyaya bedeldir' sözünün karşılığını görüyoruz. Onları çok seviyoruz. 
Hangi düşünceyi savunurlarsa savunsunlar hepsini bağrımıza basıyoruz.

"Bahçeli'nin açıklamalarından satır başları:

"Katar yalanını mal bulmuş mağribi gibi körükleyen CHP Genel Başkanı 25 
Haziran 2021 günü Twitter mesajı ile gençlerimizi galeyana getirmek için 
fitne tezgahını açtı. Vahim olan şudur ki YKS'ye 1 gün kala yalan haber 
yaymaya yeltenen Kılıçdaroğlu yaş tahtaya basmakla kalmadı klendini rezil 
etti.

"KILIÇDAROĞLU GENÇLERİMİZDEN ÖZÜR DİLEMELİ"

CHP Genel Başkanı ahlak ve etik taşıyorsa Türk gençliğinden ve YSK'ye 
giren tüm gençlerimizden derhal özür dilemek zorundadır. Gençlerimize 
ayıp etmiş, yanlış yapmıştır.

"KILIÇDAROĞLU SENİ ESİR ALANI BİZE SÖYLE KURTARALIM"

Kılıçdaroğlu'na açık bir teklifim var. Kendisini kim tutmuş ya da esir almışsa 
korkmasın bize gelsin. Gelemiyorsa ulak göndersin. Yardım edelim yeter ki bu 
girdaptan çıksın. Borcu varsa ödeyelim. Fidye varsa kurtaralım. Kürek 
mahkumuna dönüşüyor göz göre göre. Cumhur İttifakı'nın siyasi sahillerine 
yanaşabilir, itirafçı olabilir ve pişmanlıktan yararlanabilirsin.Bizler birileri 
memnun olsun diye eğilip bükülmeyeceğiz. Bizim tercihimiz bizim hedefimiz 
inandığımız gibi yaşamak, bu rehberlikte duruş sergilemektir. Fincancı katırları 
ürküyorsa varsın ürksünler."

"TERÖRİSTLER SİZİN, YUSUFLAR BİZİMDİR"

Bir evlat düşünün ki Hakurk'ta teröristlerin drone'lu bomba 
saldırısında üzerine gelen el bombasını bacaklarının arasına alıyor 
arkadaşları zarar görmesin diye bacağını feda ediyor. Teröriste 
methiye düzenler bilsin. Onlar sizin Yusuflar bizimdir. Yusuf'umuzu 
hep birlikte ayağa kaldıracağız. Tarihin azabından kurtulsalar Allah'ın 
gazabından kurtulamayacaklar.

"ÜLKEMİZİ DEVİREMEYECEKLER"

Yedi düvel bu mevzide pusulansa da Türkiye terörün üstesinden 
gelecektir. Kalemizi yıkamayacaklar, sahte demokrasi rötuşlarıyla 
ülkemizi and olsun deviremeyecekler. Kılıçdaroğlu Suriyelileri 
göndermek için AB'den söz aldığını söylemiştir. Bu neyin sözüdür? 
Hangi sıfatla bu sözü almıştır? AB dürüst değildir. Türkiye'nin 
aleyhine çalışmaktadır. İşbirlikçisi de zillet ittifakıdır.

"ŞEREFSİZ OLDUKLAR AÇIKTIR"

ABD'de yeni bir Türkiye karşıtı kamp kurulmuştur. CHP'nin FETÖ 
firarisi eski vekili Aykan Aydemir'den John Bolton'a kadar tüm 
Türkiye karşıtları birleşmiştir. Bizim evlatlarımız vatan 
savunmasındayken Türk'e düşman olanlar sözde 'Türk demokrasisi' 
başlığı altında buluşmuştur! Partizan değillermiş! Fakat şerefsiz 
oldukları açıktır. Demokrasi için Türkiye'de alarm vereceklermiş. 
Verin bakalım cesaretiniz varsa. Ama verdiğiniz anda yerin 7 kat 
dibine girmeyi göze alın.Ne gam ne tasa; Zalimlere karşı Türkiye'nin 
kırılmaz bir mukavemeti vardır. Milletimiz hepsini besmele duymuş 
şeytana çevirecektir.

"BUNLARIN İKTİDARA GELMESİ, HAYAL ÖTESİ BİR 
BEKLENTİDİR"

İç ve dış tehditlere karşı en büyük güvencemiz milli birlik ve 
dayanışma ruhudur. Türk tipi başkanlık sistemi istikbal haklarına 
bağlılığı tescillemiştir. Zilletin savunduğu sistemlerdeki 
Cumhurbaşkanının defalarca denendiği halde istendiği gibi 
çalışmadığı tecrübe edilmiştir. Emel sahipleri asla muvaffak 
olamayacaktır. Çünkü bunların iktidara gelmeleri hayal ötesi bir 
beklentidir.

"İYİ PARTİ ZİHNEN DARMADUMANDIR"

Bilhassa İP'in önerisindeki Cumhurbaşkanı önerisindeki çelişki hem 
tarafsızlık hem de temsili olması konusu ibretliktir. İP zihnen ve fikren 
darmadumandır."

KAYNAK:AA

Haziran 2021  
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Председатель МХП Девлет Бахчели: нужно полностью 
отменить университетские экзамены

Председатель МХП 
Девлет Бахчели на 
групповом 
собрании своей 
партии: 
«Необходимо 
полностью 
отменить 
университетские 
экзамены. Турция 
достаточно 
сильна, чтобы 
поступить в 
университет без 
экзаменов». он 
звонил.

Председатель партии "Националистическое движение" Девлет Бахчели 
выступил на групповом собрании своей партии. В самом начале своего 
выступления Бахчели дал оценку университетам и молодежи.

«МЫ ЗАЩИЩАЕМ УНИВЕРСИТЕТ БЕЗ ЭКЗАМЕНОВ»

Сказав, что одновременно с этим следует отменить университетские 
экзамены, Девлет Бахчели сказал: «Мы против того, чтобы наших молодых 
людей приговаривали к экзаменам, и мы хотим новой системы. Квота 
многих университетов не заполнена. Мы защищаем университетскую 
диссертацию без экзамены, и мы думаем, что Турция имеет право сдать эту 
систему. Таким образом, мы хотим, чтобы наши студенты участвовали в 
гонках с нашими детьми. Перевод в университет может быть достигнут, 
если учесть равные возможности, такие как средний успех и экзамены на 
зрелость в рамках учебной программы. Турция имеет право перейти в 
университет без экзаменов ". сказал.

«МЫ ЛЮБИМ СВОЮ МОЛОДОСТЬ»

«Воспитание культурных и верных поколений, склонных к науке и 
технологиям, будет стимулировать достижение цели развития Турции», - 
сказал он. Бахчели продолжил: «Когда мы смотрим на нашу молодежь, мы 
видим не поколение Z, а значение мудрости, науки, веры, 
самопожертвования и слов« Турок стоит мира ». Мы их очень любим. 
Независимо от того, какую идею они защищают, мы принимаем их всех.

Основные моменты из заявлений Бахчели:

"Председатель НРП, который разжигал катарскую ложь, как болотник, 
нашедший собственность, 25 июня 2021 года открыл скамейку для 
подстрекательства к мятежу, чтобы взволновать нашу молодежь. Печально 
то, что Кылычдароглу однажды попытался распространить фальшивые 
новости. до YKS не только ступил на доску, но и опозорил свой клан.

«КИЛИÇДАРОГЛУ ДОЛЖЕН СПРОСИТЬ НАШУ МОЛОДОСТЬ»

Если у председателя НРП есть мораль и этика, он должен немедленно 
извиниться перед турецкой молодежью и всей нашей молодежью, 
вступившей в ЕСК. Он пристыдил нашу молодежь и совершил ошибку.

«KILIÇDAROLU СКАЖИ НАМ, ДАВАЙТЕ НАМ СПАСИТ ВАС СИЛА»

У меня есть открытое предложение Кылычдароглу. Кто бы ни держал его 
или брал в плен, не надо бояться, пусть придет к нам. Если он не может 
приехать, пошлите посыльного. Поможем ему выбраться из этого 
водоворота. Если есть долг, мы его выплатим. Спасем, если будет выкуп. Он 
превращается в пленного гребца. Вы можете приблизиться к политическим 
берегам Народного союза, стать духовником и получить пользу от 
покаяния. Мы не будем уступать другим, чтобы угодить другим. Наш выбор, 
наша цель - жить так, как мы думаем, и занять позицию в этом руководстве. 
Если создатель мулов напуган, пусть испугаются ".

«ТЕРРОРИСТЫ - ВАШИ, ОНИ НАШИ»

Представьте себе ребенка, который берет гранату между ног во время атаки 
террористов с помощью дрона и жертвует ногой, чтобы его друзья не 
пострадали. Дайте ему понять, что он хвалит террориста. Они ваши 
Иосифы, они наши. Вместе мы поднимем нашего Юсуфа. Если им удастся 
избежать мучений истории, они не смогут избежать гнева Божьего.

«ОНИ НЕ МОГУТ ПЕРЕЕЗДАТЬ НАШУ СТРАНУ»

Даже если семеро телок попадут в засаду в этом положении, Турция 
победит терроризм. Они не разрушат наш замок, они не смогут 
ниспровергнуть нашу страну фальшивыми прикосновениями к демократии. 
Кылычдароглу сказал, что принял обещание ЕС отправить сирийцев. Что 
это за слово? В каком качестве он воспринял это слово? ЕС нечестный. Это 
работает против Турции. Его соучастником является презренный союз.

"ЭТО ЯСНО ОТКРЫТО"

В США создан новый антитурецкий лагерь. Все противники Турции, от 
беглого от правосудия бывшего заместителя ФЕТО НРП Айкана Айдемира 
до Джона Болтона, объединились. Пока наши дети защищают Родину, 
враждебные туркам люди собрались под так называемой «турецкой 
демократией»! Они не партизаны! Но очевидно, что они нечестны. Они 
собирались поднять тревогу за демократию в Турции. Посмотрим, 
посмеешь ли ты. Но в тот момент, когда отдаешься, рискни провалиться на 
7 этажей вглубь земли - ни печали, ни беспокойства; Турция оказывает 
непобедимое сопротивление угнетателям. Наш народ превратит их всех в 
дьяволов, услышавших басмалу.

«ЭТО ПРИХОД К ВЛАСТИ - ОЖИДАНИЕ ЗА ПРЕДЕЛАМИ 
ПРЕДСТАВЛЕНИЯ»

Наша самая большая гарантия против внутренних и внешних угроз - это дух 
национального единства и солидарности. Президентская система турецкого 
типа доказала свою приверженность правам в будущем. Опыт показывает, 
что президент в системах, защищаемых Zillet, не работал должным образом, 
несмотря на то, что его много раз пытали. Обладатели амбиций никогда не 
добьются успеха. Потому что их приход к власти - это невероятное 
ожидание.

"ХОРОШАЯ ВЕЧЕРИНКА - РАЗУМ"

Противоречие в предложении президента, особенно в предложении ИП, 
является образцовым с точки зрения как нейтральности, так и 
представительства. IP нарушена в умственном и интеллектуальном плане ". 

ИСТОЧНИК: AA
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TÜRK CUMHURİYETLERİ ANAYASALARINI ARAŞTIRMA ÇALIŞMALARI 
YAPMAYA NE DERSİNİZ?

Merhaba kıymetli okuyucularımız. Bu sayımızdaki yazımızda bir çalışma çağrısında bulunmak 
istedim. Türk Dünyası için önem arz eden henüz emsali görülmemiş bir çalışma.. Emek 
isteyen, aşk isteyen, fedakârlık isteyen özel bir çalışma.. Bu çalışmayı yapmadan önce bazı 
kesimlere bazı sorular sormak istiyorum.. Saygılarımla arz ederim.

•Uluslararası Hukuk’un esaslarına bağlı bir düzende, dünyaya uyum sağlarken, bizler yeteri
kadar çalışma ve çaba gösteriyor muyuz?

•Türk Devleti, diplomatik ilişkilerinde öncelikle Uluslararası Hukuk’un esaslarını göz önünde
bulunduruyor mu?

3. Türkiye Cumhuriyeti devletinin Merkez Asya, Türk Cumhuriyetleri vatandaşlarına tanıdığı hak ve
özgürlükler var mıdır?  Varsa nelerdir?

4. Kırım, Gagavuz, Yakutistan, Uygur, Kerkük Türkleri gibi soydaşlarımıza Türkiye'de hukuksal
tanınan haklar var mıdır?

5. Türk Dünyasıyla ilgili atılacak her türlü hukuksal reformlar, Uluslararası Hukuka bir engel taşır
mı? Türkiye'nin ve Türk Cumhuriyetlerinin Siyasi Yayılmacı Politika gütmediğini anlatacak en güzel
ve en sağlam adımlar nasıl atılmalıdır? Her ülke kendi içinde Referandum uygularsa mı yoksa
stratejik alanlara, bakanlıklara, mevzuatlara küçük kanun maddeleri koyulması yeterli midir?

6. Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti ile Türkiye Cumhuriyeti Devleti arasındaki ilişkiyi Uluslararası
Hukukta yenilmez yapan en önemli etken nedir? Yapılan Referandumlar mı? Yoksa Askeri Hukuk
mu?

7. Devletlerin iç ve dış tehditlere karşı korunabilmesi için İstihbarat Kuruluşlarının devletlerde
resmiyet kazanması, Uluslararası Hukuk’a ne kadar esneklik tanır? Bu esneklik Türk Cumhuriyetleri
ve Türk Dünyasına ortak bir İstihbarat Kurumu kurmasına izin verir mi? Örnek veriyorum "Türk
Dünyası İstihbarat Kurumu" adında Türk Devletlerinin iştirakıyla bir kurum kurulabilir mi?

8. İslamın, Uluslararası İnsan Haklarına uygunluğunu ispatlayan çalışmalar yapıldı mı?
Bu vesileyle Türk Devletini yöneten; Türk Hükümeti yetkililerine duyurulur.

ANAYASA ÇALIŞMALARINDA 
YENİ BİR İLK!
BÜYÜK BİR SORUM VAR! BU SORUYU KİM VEYA KİMLER 
CEVAPLAYABİLİR?

Hatırlatma: Anayasası, Kanunları, İlkeleri ve 
Yönetmeliği birbiriyle entegreli olmayan 
devletler karşılıklı iş birliği içerisinde olamaz. İç 
hukukları birbirlerine benzeyen devletler iş 
birliğini daha hızlı ve verimli yapar. Devletlerin 
anayasaları birbirine benzerse, ekonomi, siyasi, 
kültürel ve tarih alanında iş birlikleri kolay olur. 
Bunun gerçekleşebilmesi için öncelikle 
toplumların birbirine benzemesi gerekir. Avrupa 
toplumu Avrupa Birliğini oluşturdu. Arap 
Toplumu Arap Birliğini oluşturdu. 

Hasan Salih KURT

•Türkiye Cumhuriyeti Devleti Dışişleri Bakanlığı Mevzuatı, Yönergeleri ve ilkeleri Türk
Cumhuriyeti Devletleri ile benzer veya ortak kanun maddeleri var mı? Varsa bu maddelerden
yetki alıp fiili hizmet verebiliyor mu? Yetkiyi tam alabilmesi için öncelikle Anayasamızda, Türk
Cumhuriyetleri ile ilgili ve Türk Kültürü ile alakalı ne kadar kanun maddemiz var? Dışişleri
hukuk müşavirleri bunlarla ilgili bir çalışma yapıyorlar mı?

•Türk Dışişleri Bakanlığı, mevzuatında veya yönergelerinde bu yetkiyi almış olsa bile Türk
Cumhuriyetleri kendi Anayasalarında ve kendi Dışişleri Bakanlığı Mevzuatlarında aynı ilkeleri
ve kanunları koyabiliyor mu?

•Bu ve buna benzer soruları hiç kendi kendimize sorduk mu?

•Soranlar bunun cevabını bulmak için hiç çabaladı mı?

•Çaba gösterenler teoriden pratiğe geçiş yapmak için neyi bekliyor?

DEVLET BÜROKRASİSİNDE VE HUKUK ALANINDA TARTIŞILMASI GEREKEN 
KONULARA SORU ÖNERGELERİ

1.Türk Dünyasıyla bağlarımızı daha da sıkılaştırmak için; ekonomik, siyasi ve kültürel anlamda

Türkiye’nin iç hukukunda gerekli kanunlar veya çabalar var mıdır? Yoksa bunun için ne gibi 
adımlar atılmalı? 

2. Türkiye ve Türk Cumhuriyetleri arasında ekonomik, siyasi, kültürel ve gerekse askeri iş
birliklerinin sağlam olabilmesi için Hukuksal Reformlar hangi alanda olmalıdır? Bunlara
Uluslararası Hukuk engel oluşturur mu?

Türk Cumhuriyetleri ve Toplumları birbiriyle anlaşmak istiyorsa birbirilerinin anayasalarını ve 
devlet organlarının mevzuatlarını okuması gerekir. Peki bizler kendi devletimizin organlarının 
mevzuatlarını okuyor muyuz? Anayasamızı okuyor muyuz? Yeni Dünya düzenine geçiş 
yaptığımız zamanlarda krizleri fırsata çevirmeyi düşünüyor muyuz? 

В КОНСТИТУЦИОННОМ 
ИССЛЕДОВАНИИ ЧТО-ТО НОВОЕ!

У МЕНЯ ЕСТЬ ВОПРОС! КТО МОЖЕТ ОТВЕТИТЬ НА НЕГО?

Напоминание: Государства, конституция, законы, принципы и правила 
которых не интегрированы друг с другом, не могут сотрудничать. 
Государства с похожими внутренними законами сотрудничают более быстро 
и эффективно. Если конституции государств будут похожи, то 
сотрудничество в области экономики, политики, культуры и истории будет 
легким. Для осуществления этого, прежде всего нужно, чтобы общества 
были похожи друг на друга. Европейское сообщество сформировало 
Европейский Союз. Арабское сообщество сформировало Лигу арабских 
государств. Если тюркские республики и общества хотят прийти к 
соглашению друг с другом, им следует ознакомиться с конституциями друг 
друга и законодательством государственных органов. Итак, читаем ли мы 
законодательство органов собственного государства? Читаем ли мы нашу 
конституцию? Думаем ли мы о превращении кризисов в возможности, когда 
мы переходим к новому мировому порядку?

ЧТО ВЫ СКАЖЕТЕ НА ОСУЩЕСТВЛЕНИЕ ИССЛЕДОВАНИЯ ПО КОНСТИТУЦИЯМ 
ТЮРКСКИХ РЕСПУБЛИК?

Здравствуйте, дорогие наши читатели. В нашей статье этого номера, я хотел бы призвать к 
проведению исследования. Важная для тюркского мира беспрецедентная работа... Особое 
исследование, требующее усилий, любви и жертв... Перед проведением этого исследования я 
хотел бы задать несколько вопросов некоторым группам... С уважением, предлагаю вашему 
вниманию.

•Достаточно ли мы работаем и стараемся, приспосабливаясь к миру, в системе основанной
на принципах международного права?

•Учитывает ли тюркское государство в своих дипломатических отношениях в первую
очередь принципы международного права?

•Существуют ли аналогичные или общие статьи законов между законодательством,
руководящими принципами и правилами Министерства иностранных дел Турецкой
Республики с государствами Тюркских Республик? Если да, можно ли, опираясь на эти
статьи, фактически использовать их? Прежде всего, чтобы эти статьи имели все
полномочия, нужно узнать сколько статей есть в нашей Конституции, касающихся
Тюркских республик и тюркской культуры? Работают ли над ними юрисконсульты
иностранных дел?

•Даже если Министерство иностранных дел Турции получило эти полномочия в своем
законодательстве или руководящих принципах, могут ли Тюркские республики установить
те же принципы и законы в своих конституциях и законодательствах своих министерств
иностранных дел?

•Задавали ли мы когда-нибудь сами себе эти и подобные вопросы?
•Пытались ли когда-нибудь найти ответ на этот вопрос те, кто спрашивал?
•Чего ожидают те, кто прилагал усилия, чтобы перейти от теории к практике?
ПРЕДЛОЖЕНИЯ ВОПРОСОВ К ТЕМАМ ДЛЯ ОБСУЖДЕНИЯ В ГОСУДАРСТВЕННОЙ 
БЮРОКРАТИИ И В ОБЛАСТИ ПРАВА

1.Есть ли во внутреннем законодательстве Турции необходимые законы или усилия в
экономическом, политическом и культурном плане Для дальнейшего укрепления наших
связей с тюркским миром? Если нет, то какие шаги должны быть предприняты для этого?
2.В какой области должны быть правовые реформы, чтобы экономическое, политическое,
культурное и если необходимо военное сотрудничество между Турцией и тюркскими 
республиками было прочным? Помешает ли этому международное право?  
3.Существуют ли какие-либо права и свободы, которые Турецкая Республика предоставляет
гражданам Центральной Азии, Тюркских республик? Если таковые имеются, то какие?
4.Есть ли в Турции какие-либо законные права у наших родственных народностей, таких
как крымские, гагаузские, якутские, уйгурские, киркукские тюрки?
5.Будут ли всевозможные правовые реформы, касающиеся тюркского мира, создавать
препятствия для международного права? Как следует предпринять самые лучшие и
надежные шаги, чтобы объяснить, что Турция и Тюркские республики не проводят
политику политической экспансии? Если каждая страна проведет референдум, или
достаточно ввести небольшие статьи закона в стратегических областях, министерствах и
законодательствах?
6.Что является наиболее важным фактором, делающим отношения между Турецкой
Республикой Северного Кипра и Турецкой Республикой непобедимыми в международном
праве? Осуществленные референдумы? Или военное право?
7.Насколько гибкой позволит стать международному праву официальное формирование
разведывательных агентств в государствах, для того чтобы они могли защититься от
внутренних и внешних угроз? Позволяет ли такая гибкость Тюркским республикам и
Тюркскому миру создать совместное разведывательное управление? Например, может ли
учреждение под названием «Разведывательное управление тюркского мира» быть создано с
участием тюркских государств?

8.Были ли проделаны какие-либо исследования, подтверждающие соответствие ислама
международным правам человека? В связи с этим, управляющим Тюркских
государств, уполномоченным в правительствах Тюркских республик
сообщается.

Haziran 2021  
SİVİL İNİSİYATİF



21Май 2021 
Гражданская Инициатива

Merkel: Türkiye gündeminde bir parça ilerleme sağlamak için çaba sarf ettim
Almanya Başbakanı Angela Merkel, Avrupa Birliği (AB) Liderler Zirvesi’nde Türkiye gündeminde bir parça ilerleme 
sağlanması için çaba sarf ettiğini söyledi.
Merkel, AB Liderler Zirvesi’nin ardından Brüksel’de 
düzenlediği basın toplantısında, Türkiye ile son dönemde 
çok görüşüldüğünü belirtti.
Akdeniz bölgesinde gerilimin düştüğünün 
söylenebileceğini ifade eden Merkel, bunun devam 
etmesini ümit ettiğini dile getirdi.
Merkel, Türkiye ile Gümrük Birliği konusunda da bazı 
konularda konuşulabileceğini aktararak, AB 
Komisyonu'nun hem Türkiye hem Ürdün hem de 
Lübnan’daki Suriyeli mülteciler için ek fon 
kullanılmasına ilişkin bir öneride bulunduğunu, Türkiye 
açısından bunun daha önceki 6 milyar avroya ek olarak 3 
milyar avronun daha verilmesi anlamına geldiğini 
kaydetti.
Önerinin AB liderleri tarafından onaylandığını 
vurgulayan Merkel, "AB ile Türkiye arasındaki ilişkiyi 
daha sonraki AB Konseyi toplantılarında tekrar tekrar ele 
alacağız." dedi.
Bir gazetecinin, Litvanya Cumhurbaşkanı'nın Belarus’un 
sığınmacıları Litvanya sınırına göndererek "bir silah" 
olarak kullandığını ifade ettiğinin hatırlatması üzerine 
Merkel, "Litvanya Cumhurbaşkanı'nın söylediğini ciddiye 
almak gerekir." değerlendirmesinde bulundu.

Merkel, bu konuda sığınmacıların geldiği ülkelerle ilgilenilmesi gerektiğine işaret ederek, 
"Bunlar Bağdat'tan uçuşlar veya İstanbul'dan uçuşlarsa, Türkiye ve Irak ile bu tür 
konuları görüşmek lazım." dedi.

Bu konunun Fas ile de ele alınmasını isteyen Merkel, "Bunun kolay olmadığını 
biliyorum. Belarus veya (Cumhurbaşkanı Aleksandr) Lukaşenko ile konuşmak fayda 
getirmez." diye konuştu.

Merkel, konunun çok kırılgan olduğuna dikkati çekerek, "Bundan dolayı Türkiye 
gündeminde bir parça ilerleme sağlamak için çaba sarf ettim. Çünkü (Türkiye’nin) 
milyonlarca kayıtlı mülteciyi barındığı gerçeği hafife almamamız gereken bir gerçektir. 
Takdir edilmesi lazım. Avrupa buraya finansal yardım sağlayabilir." ifadesini kullandı.

Salgınla mücadele
Zirvede salgınla mücadeleyi de görüştüklerini aktaran Merkel, yeni tip koronavirüsün 
(Kovid-19) mutasyona uğramış Delta varyantının baskın olmaya başladığını, bu nedenle 
salgının ne zaman biteceğinin söylenemeyeceğini belirtti.

Merkel, aşılamada ilerleme sağlandığını ancak İngiltere ve İsrail’de yeni vakaların 
arttığının görüldüğünün ve hastaneye kaldırılanların sayısının yükseldiğinin, bu sebeple 
dikkatli olmaya ve tedbirlere uymaya devam edilmesi gerektiğinin altını çizdi.

Zirvede, virüs varyantlarına karşı AB'de ortak tutumun geliştirilmesinde mutabık kalındığını 
söyleyen Merkel, AB’de onaylanmayan aşılarla ilgili de üye ülkeler arasında koordinasyon 
sağlanmasına ilişkin bir önerinin geliştirilmesi için AB Komisyonu'nun görevlendirildiğini 
kaydetti.

Macaristan ile ilgili tartışma
Zirvede, Macaristan’daki eşcinsellik yasasına ilişkin çok açık bir görüşme gerçekleştirildiğini 
anlatan Merkel, bu tartışmanın burada bitmediğini ifade etti.
Macaristan ile derin fikir ayrılıklarının bulunduğuna, bunun Macaristan'ın AB'nin geleceği 
hakkındaki görüşlerinde de açıkça görüldüğüne işaret eden Merkel, “Bundan dolayı büyük 
sorunumuz var." dedi.

Merkel, AB’nin sadece bir ortak pazar olmadığını, ortak değerlerle bir araya geldiğini dile getirdi.

Rusya ile ilişkiler
Rusya ile ilgili ilişkiler konusunda Almanya ve Fransa’nın bazı önerilerinin kabul görmediğini 
söyleyen Merkel, AB ile Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin arasında görüşme yapılmasına 
ilişkin öneriyi Rusya için bir ödül olarak görmediğini vurguladı.
Merkel, Soğuk Savaş döneminin zor şartlarında da Sovyetler Birliği ile görüşmeler yapıldığını 
anımsatarak, her ülkenin münferit değil birlikte Rusya ile görüşmesinin iyi olacağını kaydetti. 
Kaynak:AA

Меркель: я приложила усилия, чтобы добиться определенного прогресса 
в повестке дня Турции
Канцлер Германии Ангела Меркель заявила на саммите лидеров Европейского союза (ЕС), что она 
прилагает усилия для достижения определенного прогресса в повестке дня Турции.
Меркель на пресс-конференции, которую она 
провела в Брюсселе после саммита лидеров ЕС, 
заявила, что в последнее время у нее было 
много дискуссий с Турцией.
Выразив, что можно сказать, что 
напряженность в Средиземноморском регионе 
снизилась, Меркель выразила надежду, что это 
будет продолжаться.
Меркель заявила, что некоторые вопросы 
также могут быть обсуждены по Таможенному 
союзу с Турцией, и что Комиссия ЕС внесла 
предложение об использовании 
дополнительных средств для сирийских 
беженцев как в Турции, Иордании, так и в 
Ливане, добавив, что для Турции это 3 
миллиарда евро в В дополнение к предыдущим 
6 миллиардам евро, по его словам, это 
означает предоставление большего. 
Подчеркнув, что предложение было 
одобрено лидерами ЕС, Меркель сказала: 
«Мы будем обсуждать отношения между ЕС 
и Турцией снова и снова на следующих 
заседаниях Совета ЕС». сказал.

Напомнив журналисту, что президент Литвы 
заявил, что Беларусь использует это как 
«оружие», отправляя беженцев к литовской 
границе, Меркель сказала: «Необходимо 
серьезно отнестись к сказанному президентом 
Литвы». сделал свою оценку.
Отметив, что необходимо разобраться со 
странами, из которых прибывают беженцы, 
Меркель сказала: «Если это рейсы из Багдада 
или из Стамбула, нам необходимо обсудить 
такие вопросы с Турцией и Ираком». сказал. 
Меркель, которая хотела, чтобы этот вопрос 
был обсужден с Марокко, сказала: «Я знаю, 
что это непросто. Разговор с Беларусью или 
(президентом Александром) Лукашенко не 
принесет никакой пользы». он сказал. 
Указывая на то, что проблема очень хрупкая, 
Меркель сказала: «Поэтому я приложила 
усилия, чтобы добиться определенного 
прогресса в повестке дня Турции. Потому что 
это факт, что мы не должны недооценивать 
тот факт, что (Турция) укрывает миллионы 
зарегистрированных беженцев. Это следует 
ценить. Европа может предоставить здесь 
финансовую помощь ». использовал фразу.

Борьба с эпидемией
Отметив, что на саммите также обсуждалась 
борьба с эпидемией, Меркель заявила, что 
мутировавший вариант Дельта нового типа 
коронавируса (Ковид-19) начал 
доминировать, поэтому нельзя сказать, 
когда эпидемия закончится.
Меркель подчеркнула, что в вакцинации 
был достигнут прогресс, но что количество 
новых случаев увеличилось в 
Великобритании и Израиле, а также 
увеличилось количество госпитализаций, 
поэтому необходимо продолжать проявлять 
осторожность и соблюдать меры.
Меркель заявила, что на саммите была 
достигнута договоренность о выработке 
единой позиции в ЕС в отношении 
вариантов вируса, и отметила, что Комиссии 
ЕС было поручено разработать предложение 
по координации между странами-членами в 
отношении вакцин, не одобренных в 
ЕС.Споры о Венгрии
Объясняя, что на саммите проходила очень 
открытая дискуссия о законе о 
гомосексуализме в Венгрии, 

Меркель заявила, что на этом обсуждение не 
заканчивается.
Отметив, что существуют глубокие 
разногласия с Венгрией и что это ясно видно 
во взглядах Венгрии на будущее ЕС, Меркель 
сказала: «Следовательно, у нас есть большая 
проблема».
Меркель заявила, что ЕС - это не просто 
общий рынок, он объединяет общие 
ценности.
Отношения с россией
Меркель заявила, что некоторые 
предложения Германии и Франции 
относительно отношений с Россией не были 
приняты, и подчеркнула, что не 
рассматривает предложение о встрече между 
ЕС и президентом России Владимиром 
Путиным как награду для России.

Напомнив, что переговоры с Советским 
Союзом велись в непростых условиях 
периода холодной войны, Меркель отметила, 
что для каждой страны было бы хорошо 
встретиться с Россией вместе, а не 
индивидуально.        Источник: AA
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Kırgız Cumhurbaşkanı SADIR CAPAROVDAN, İş İnsanlarını 
heyecanlandıran sözü dikkat çekti!
“Tüm bakanlarıma talimat verdim, eskiden iş adamları sizin peşinizden koşuyordu 
şimdi sizler iş adamlarının peşinden koşacaksınız”

ANKARA-(Sivil İnisiyatif Gazetesi)/ 
Zeliha Sorkunlu/ Kırgız Cumhuriyeti 
Cumhurbaşkanı Sadır Caparov'a TOBB 
Ekonomi ve Teknoloji Üniversitesi 
(TOBB ETÜ) Fahri Doktora Tevcih 
Töreni ile Türk-Kırgız İş Forumu TOBB 
Genel Merkezi'nde gerçekleştirildi. 
TOBB İkiz Kuleler'de düzenlenen 
programa TOBB Başkanı ve TOBB ETÜ 
Mütevelli Heyet Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu'nun ev sahipliğinde, TOBB 
ETÜ Rektörü Prof. Dr. Yusuf Sarınay ve 
çok sayıda öğretim üyeleri, Kırgız 
Cumhuriyeti Yatırımların Teşviki ve 
Korunması Bakanı Almambet 
Shykmamatov, Kırgızistan Dışişleri 
Bakanı Ruslan Kazakbayev, Kırgızistan 
Ankara Büyükelçisi Kubanıçbek 
Ömüraliyev, Türk Konseyi Genel 
Sekreteri Baghdad Amreyev, Organize 
Sanayi Bölgeleri Üst Kuruluşu (OSBÜK) 
Başkan Yardımcısı Seyit Ardıç, iş insanı ve 
aynı zamanda Uluslararası Sivil İnisiyatif  
Gazetesi imtiyaz sahibi Atillahan Kurt ve 
çok sayıda iş insanı katılım sağladı.
 Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
(TOBB) Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, 
Türkiye ile Kırgızistan arasındaki ticaret 
hacminin 500 milyon dolar seviyesinde 
bulunduğunu belirterek, "İnanıyorum ki 
bizler bunu artıracağız ve belirlenen 2 
milyar dolar hedefine ulaşacağız. İki 
kardeş ülke el ele vererek, Kırgızistan 
ekonomisini daha çok büyüteceğiz." dedi.
Kırgız Cumhuriyeti Cumhurbaşkanı Sadır 
Caparov'a TOBB Ekonomi ve Teknoloji 
Üniversitesi (TOBB ETÜ) Fahri Doktora 
Tevcih Töreni ile Türk-Kırgız İş Forumu 
TOBB Genel Merkezi'nde gerçekleştirildi.
Hisarcıklıoğlu, burada yaptığı 
konuşmada, üniversite senatosu kararıyla, 
Caparov'a, fahri doktora diploması sunma 
kararı verildiğini dile getirerek, "Caparov, 
TOBB ETÜ fahri doktora unvanını kabul 
ederek, bizleri onurlandırmıştır. Yine 
Manas Üniversitesi tarafından da şahsıma, 
fahri doktora unvanı takdim edilmişti. 
Ben de bu unvanı gururla taşıyorum." 
ifadelerini kullandı.

Kırgızistan ve Türkiye'nin, kederi de 
sevinci de birlikte paylaşan, iki kardeş 
ülke olduğunu belirten Hisarcıklıoğlu, 
Türkiye'nin Kırgızistan'ın bağımsızlığını 
destekleyerek ülkeyi hemen tanıdığına 
işaret etti.
Caparov'un liderliğinde Kırgızistan'ı 
daha güçlü ve müreffeh bir geleceğin 
beklediğine inandıklarını dile getiren 
Hisarcıklıoğlu, "Türkiye iş dünyası olarak 
biz de Kırgızistanlı kardeşlerimize hep 
destek olacağız." diye konuştu.
TOBB ETÜ'nün Türkiye'nin en çok 
tercih edilen üniversitelerinden olduğunu 
belirten Hisarcıklıoğlu, Üniversitenin 
Türkiye'de bir ilki başlatarak uyguladığı 
ortak eğitim programının, sanayi-
üniversite iş birliğinde model haline 
geldiğini ifade etti.
Hisarcıklıoğlu, genç girişimcilere, 
fikirlerini gerçekleştirebilmeleri için fikri 
ve maddi imkanlar sunduklarını söyledi.
"Türkiye, Kırgızistan'a en çok yatırım 
yapan ilk 4 ülke arasında yer alıyor"
İki ülke arasındaki ticari ilişkilere 
değinen Hisarcıklıoğlu, Kırgızistan'da 
çeşitli sektörlerde 500 civarında Türkiye 
sermayeli firmanın faaliyet gösterdiğini 
bildirdi.
Bu firmaların, 5 bini aşkın Kırgız 
vatandaşına istihdam sağladığını 
vurgulayan Hisarcıklıoğlu, şöyle devam 
etti:
"Türkiye, Kırgızistan'a en çok yatırım 
yapan ilk 4 ülke arasında yer alıyor. 
Müteahhitlerimiz bugüne kadar 75 projede 
1 milyar dolar değerinde proje üstlendi. Bu 
projelerle firmalarımız Kırgızistan'ın 
kalkınma hamlesine destek verdiler. 
Türkiye olarak firmalarımızın buradaki 
yatırımlarından şüphesiz ki daima gurur 
duyuyoruz. Gelecekte çok daha başarılı 
projelere imza atacağımıza inanıyorum. 
Ticaret hacmimiz şu an sadece yarım 
milyar dolar düzeyinde. İnanıyorum ki 
bizler bunu artıracağız ve belirlenen 2 
milyar dolar hedefine ulaşacağız. İki kardeş 
ülke el ele vererek, Kırgızistan ekonomisini 
daha çok büyüteceğiz."

Hisarcıklıoğlu, Kırgızistan'ın 
hidroelektrik başta olmak üzere rüzgar, 
güneş ve jeotermal enerji üretimi için 
ciddi kaynaklara sahip olduğunu, ülkenin 
tekstil başta olmak üzere sahip olduğu 
maden zenginliklerine uygun sanayileşme 
için ciddi potansiyeli bulunduğuna işaret 
etti.
TOBB ile Kırgızistan Ticaret ve Sanayi 
Odası (TSO) arasında da köklü ilişkiler 
bulunduğunu söyleyen Hisacıklıoğlu, 
"İkili düzeydeki iş birliğinin kapsamını 
genişletmek ve içeriğini derinleştirmek 
üzere Türk-Kırgız TSO'sunu kurduk. 
Türkiye'de ve Kırgızistan'da işletmelerin, 
sıkıntılarını ve önerileri toplayıp, 
hükümetlerimize hızlı bir şekilde 
aktarmaya başladık. Böylece ikili ticaret 
ve yatırım ilişkilerine önemli katkılar 
sağladık." dedi.
"Türkiye, yurt dışı müteahhitlikte 
dünyada 2, turizmde ilk 6 ülke arasında"
Kırgızistan'ın da kurucu olarak yer aldığı 
Türk TSO'sunu, 6 devlet ama tek millet 
vizyonuyla hayata geçirdiklerini ifade 
eden Hisarcıklıoğlu, Kırgızistan ve 
Türkiye ile Azerbaycan, Kazakistan, 
Özbekistan ve Türkmenistan iş 
dünyalarının güç birliği yaptığını söyledi.
Hisarcıklıoğlu, Kırgız TSO'sunun reform 
çalışmalarına destek verdiklerini 
belirterek, Kırgızistan'da özel sektörü öne 
çıkaran ekonomik reformları 
memnuniyetle takip ettiklerini dile 
getirdi.
Güçlü bir oda sisteminin özel sektörün 
gelişimine büyük katkı sağladığını 
vurgulayan Hisarcıklıoğlu, şunları 
kaydetti:
"Özel sektörümüz ve girişimci 
insanlarımız sayesinde, bugün tekstil ve 
hazır giyim, otomotiv, beyaz eşya, gıda ve 
daha pek çok sanayi ürününde 
Avrupa'nın ana tedarikçileri arasında 
girmiş durumdayız. Yurt dışı 
müteahhitlikte dünyada 2, turizmde ilk 6 
ülke arasında yer alıyoruz. 

Tüm bu alanlardaki ve 80'lerden 
itibaren başlayan iktisadi dönüşüm 
sürecindeki bilgi ve tecrübemizi 
Kırgızistanlı kardeşlerimizle 
paylaşmaya hazırız."

Türk iş insanlarına davet
Kırgız Cumhuriyeti Yatırımların 
Teşviki ve Korunması Bakanı 
Almambet Shykmamatov da 
Kırgızistan'a yatırımların artması için 
mekanizmaları oturtmaya 
çalıştıklarını belirterek, "Türk 
yatırımcıların Kırgızistan'a gelmesi ve 
onların güvenliğini artırmak için her 
şeyi yapacağız, bürokrasiyi azaltacağız 
diye konuşmamız yeterli değildir. 9 
Temmuz'da Kırgızistan'da 
gerçekleşecek olan Kırgız-Türk 
Hükümetlerarası Komisyon'un 
onuncu oturumuna tüm Türk iş 
insanlarını davet ediyorum." dedi.
TOBB ETÜ Rektörü Prof. Dr. Yusuf 
Sarınay da Kırgızistan 
Cumhurbaşkanı Caparov'un öz 
geçmişini okuyarak, kendisine 
Üniversite senatosunca uluslararası 
ilişkiler alanında onursal doktora 
unvanı verilmesinin oy birliğiyle 
kabul edildiğini ifade etti.
Konuşmaların ardından Caparov'a 
diploma ve cübbe takdim edildi. 
Caparov'a onursal doktora verilmesi 
anısına TOBB ETÜ ormanında video 
konferansla fidan dikimi etkinliği 
gerçekleştirildi.

Haziran 2021  
SİVİL İNİSİYATİF
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Слова президента Кыргызской Республики САДЫРА ЖАПАРОВА, 
взволновавшие бизнесменов, привлекли большое внимание!
“Я поручил всем своим министрам, раньше бизнесмены бегали за вами, теперь вы будете бегать 
за бизнесменами”

АНКАРА (Газета “Гражданская инициатива”)/ Зелиха 
Соркунлу/ В головном офисе TOBB прошла церемония 
присвоения Садыру Жапарову звания «Почетный профессор» 
Университета экономики и технологий ТОВВ Анкары (TOBB 
ETÜ), а также был проведен Турецко-кыргызский бизнес-форум.
В программе, организованной в башнях-близнецах TOBB, 
приняли участие глава TOBB и председатель Попечительского 
совета TOBB ETÜ М.Рифат Хисарджыклыоглу, ректор TOBB 
ETÜ проф.д-р Юсуф Сарынай и преподаватели университета, 
директор Агентства по продвижению и защите инвестиций КР 
Алмамбет Шыкмаматов, министр иностранных дел КР Руслан 
Казакбаев, посол Кыргызстана в Анкаре Кубанычбек Омуралиев, 
генеральный секретарь Тюркского Совета Багдад Амреев, вице-
президент Высшей организации организованных 
промышленных зон (OSBÜK) Сейит Ардыч, бизнесмен и 
директор Международной газеты “Гражданская инициатива” 
Атиллахан Курт и многие другие бизнесмены.
Глава Союза торговых палат и товарных бирж Турции (TOBB) 
Рифат Хисарджыклыоглу сообщил, что объем торговли между 
Турцией и Кыргызстаном находится на уровне 500 миллионов 
долларов,  и сказал: "Я считаю, что мы увеличим данный 
показатель и достигнем цели в 2 миллиарда долларов. Мы 
вместе, как две братские страны, будем и дальше расширять 
экономику Кыргызстана".
В головном офисе TOBB прошла церемония присвоения Садыру 
Жапарову звания «Почетный профессор» Университета 
экономики и технологий ТОВВ Анкары (TOBB ETÜ), а также 
был проведен Турецко-кыргызский бизнес-форум.
Выступая на церемонии, Хисарджыклыоглу заявил, что сенатом 
университета было принято решение о присвоении Жапарову 
звания почетного профессора. "Жапаров оказал нам честь, 
приняв звание почетного профессора TOBB ETU. Мне тоже 
было присвоено звание почетного профессора Университета 
Манас. И я гордо ношу это звание”, - сказал он.
Отметив, что Кыргызстан и Турция являются двумя братскими 
странами, которые разделяют горе и радость, Хисарджыклыоглу 
напомнил, что Турция поддержала независимость Кыргызстана 
и сразу же признала страну.
Глава ТОВВ заявил, что они верят, что под руководством 
Жапарова Кыргызстан ожидает более сильное и процветающее 
будущее. “Мы, турецкий деловой мир, всегда будем 
поддерживать наших кыргызских братьев”, - сказал он. 
Хисарджыклыоглу отметил, что TOBB ETU является одним из 
востребованных университетов Турции, а совместная 
образовательная программа, реализуемая университетом, 
впервые в Турции, стала моделью для сотрудничества между 
промышленностью и университетом.
Он сообщил, что они предлагают молодым предпринимателям 
интеллектуальные и финансовые возможности для реализации 
своих идей.
"Турция входит в четверку стран с наибольшим объемом 
инвестиций в Кыргызстан"
Касательно торговых отношений между двумя странами, 
Хисарджыклыоглу заявил, что около 500 компаний с турецким 
капиталом работают в различных секторах Кыргызстана. 
Подчеркнув, что эти компании обеспечивают работой более 5 
тысяч граждан Кыргызстана, он продолжил:

"Турция входит в четверку стран с наибольшим объемом 
инвестиций в Кыргызстан. На сегодняшний день нашими 
подрядчиками реализовано 75 проектов на сумму 1 миллиард 
долларов. Этими проектами наши компании поддержали 
развитие Кыргызстана. Как Турция, мы всегда гордимся 
инвестициями наших компаний в Кыргызстан. Я верю, что в 
будущем мы возьмемся за гораздо более успешные проекты. 
Объем нашей торговли сейчас составляет всего полмиллиарда 
долларов. Я считаю, что мы увеличим данный показатель и 
достигнем цели в 2 миллиарда долларов. Мы вместе, как две 
братские страны, будем и дальше расширять экономику 
Кыргызстана".

Глава ТОВВ отметил, что Кыргызстан располагает серьезными 
ресурсами для производства ветровой, солнечной, 
геотермальной энергии и особенно гидроэлектроэнергии, и 
имеет потенциал для индустриализации в соответствии с ее 
минеральными богатствами, особенно текстилем.

Подчеркнув, что между TOBB и Торгово-промышленной 
палатой Кыргызстана, имеются глубоко укоренившиеся 
отношения, Хисарджыклыоглу заявил:  "Мы создали турецко-
кыргызскую торгово-промышленную палату, чтобы расширить 
масштабы и углубить содержание двустороннего 
сотрудничества. Мы начали собирать проблемы и предложения 
предприятий Турции и Кыргызстана и быстро доводить их до 
наших правительств. Таким образом, мы внесли значительный 
вклад в двусторонние торговые и инвестиционные отношения”.

"Турция занимает 2-е место в мире по международным 
контрактам, а в сфере туризма входит в первую 6-ку"

Сообщив, что они реализовали тюркскую торгово-
промышленную палату, одним из основателей которой 
является Кыргызстан, с видением шести государств, но одной 
нации, Хисарджыклыоглу сказал, что деловые круги 
Кыргызстана и Турции, а также Азербайджана, Казахстана, 
Узбекистана и Туркменистана объединили свои усилия.

Глава ТОВВ отметил, что они поддерживают усилия по 
реформированию Кыргызской ТПП и с радостью следят за 
экономическими реформами, которые ведет частный сектор в 
Кыргызстане.

Подчеркнув, что сильная система палат вносит большой вклад 
в развитие частного сектора, Хисарджыклыоглу сказал:

"Благодаря нашему частному сектору и нашим 
предпринимателям, мы являемся одними из основных 
европейских поставщиков текстиля и готовой одежды, 
автомобилей, бытовой техники, продуктов питания и многих 
других промышленных товаров. Турция занимает 2-е место в 
мире по международным контрактам, а в сфере туризма входит 
в первую 6-ку. Мы готовы поделиться с нашими братьями из 
Кыргызстана своими знаниями и опытом во всех этих областях 
и в процессе экономических преобразований, который начался 
в 1980-х годах".

Приглашение турецким бизнесменам

Директор Агентства по продвижению и защите инвестиций КР 
Алмамбет Шыкмаматов сообщил, что они пытаются создать 
механизмы для увеличения инвестиций в Кыргызстан, и 
заявил: "Недостаточно сказать, что мы сделаем все, чтобы 
увеличить поток турецких инвесторов в Кыргызстан, повысить 
их безопасность и уменьшить бюрократию. Приглашаю всех 
турецких бизнесменов на десятое заседание кыргызско-
турецкой межправительственной комиссии, которое состоится 
9 июля в Кыргызстане”.

Ректор TOBB ETÜ проф.д-р Юсуф Сарынай отметил, что после 
изучения биографии президента Кыргызстана Жапарова, 
Сенатом университета было принято единогласное решение о 
присвоении ему звания почетного профессора международных 
отношений. После выступлений Жапарову вручили диплом и 
мантию. В ознаменование звания почетного профессора 
Жапарова в лесу TOBB ETU посредством видеоконференции 
прошла акция по посадке саженцев.
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